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Tłumy na tegorocznym
Święcie Mieszkańców

W piątek w Muzeum Zie-
mi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą odbyła się 
premiera dwóch książek: 
„Garnizon wojskowy na te-
renie powiatu sochaczew-
skiego w latach 1815-1914” 
Michała Górnego oraz „Już 
tylko echo. Opowieść o Fa-
mułkach   Królewskich” 
Radosława Jarosińskiego. 
Otwarto również pierw-
szą od dwóch lat wystawę 
malarstwa pt. „Ziemia So-
chaczewska Oczami Arty-
stów”. Na kilkudziesięciu 
płótnach zobaczymy So-
chaczew dawnej i dziś, jego 
okolice, zabytkowe dwory i 
kapliczki. Wystawa czynna 
będzie do 7 sierpnia. 

Uroczysta sesja rady 
Tradycyjnie Święto Miesz-
kańców   zainaugurowała w 
piątek uroczysta sesja rady 
miasta. Odegrano hejnał So-
chaczewa i powitano przyby-
łych gości, a byli wśród nich 
m.in. marszałek Adam Stru-
zik, wiceprzewodniczący sej-
miku Mirosław Adam Or-
liński, radni sejmiku Marcin 
Podsędek i Łukasz Gołę-
biowski, delegacja z zaprzy-
jaźnionego Gródka w Ukra-
inie, przewodniczący rady 
powiatu Andrzej Kierzkow-
ski, burmistrz Sochaczewa 

w latach 2002-2010 Bogumił 
Czubacki, przewodnicząca 
rady miasta w latach 2006-
2010 Danuta Radzanowska, 
dyrektorzy miejskich i po-
wiatowych służb i jednostek. 

W swym wystąpieniu 
przewodniczący rady Syl-
wester Kaczmarek najwięcej 
uwagi poświęcił samorząd-
ności, jedności i sytuacji na 
Ukrainie, która odbija się na 

życiu każdego Polaka. Z ko-
lei burmistrz Piotr Osiecki 
swoje wystąpienie poświęcił 
solidarności w dobie kryzy-
sów. Podkreślał, że w czasie 
pandemii Polacy stanęli na 

wysokości zadania, zatrosz-
czyli o samotnych sąsiadów, 
pomagali sobie, wspierali, a 
teraz solidarnie zachowu-
ją się wobec uchodźców z 
Ukrainy.

Amfi teatr, bulwary, park Chopina przez cały weekend odwiedziły tysiące gości. Wielkimi wydarzeniami 
artystycznymi stały się koncerty zespołu Mazowsze oraz niedzielna gala przygotowana przez SCK i orkiestrę 
kameralną Camerata Mazovia. Furorę zrobiły loty balonem i przejazdy czerwonym piętrusem. Po dwóch 
latach covidowej przerwy wróciło Święto Mieszkańców – Dni Sochaczewa. Po wybudowaniu amfi teatru 
znowu zawitało na podzamcze i do tego w nieco zmienionej, rodzinnej formule.
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PROSTO Z SESJI

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 47 705-52-22

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po godz. 
15.00 awarie można zgłaszać pod 
numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 
862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

Centrum Usług Społecznych 
46 863-14-81, 
46 863-14-82

Miejska 
Audycja 
Samorządowa

W każdy 
wtorek 

i czwartek 

o 11:30

na antenie 

Daniel Wachowski

8 czerwca rada dokonała 
istotnych zmian w budżecie 
oraz Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. O ponad 2 mln 
zwiększyła wydatki inwe-
stycyjne, dzięki czemu bur-
mistrz ma teraz do dyspo-
zycji 2,8 mln na przebudowę 
dróg miejskich (+1,36 mln) 
i 2,5 mln na rozbudowę uli-
cy Dewajtis (+210 tys.). Są też 
zupełnie nowe zadania, tj. po 
150 tysięcy odłożono na do-
posażenie placu zabaw przy 
ul. Chabrowej oraz budowę 
placu zabaw przy miejskim 
żłobku, 100 tys. zabezpie-
czono na zakup samocho-
du dostawczego dla UM a 60 
tys. na samochód dla policji. 
Znalazły się też pieniądze na 
montaż wiaty na przystanku 
ERG i opracowanie koncep-
cji rozbudowy muzeum zie-
mi sochaczewskiej (30 tys. 
zł).

Więcej 
na bezpieczeństwo 
i zieleń
Nie tylko rodziny odczu-
wają rosnące koszty ży-
cia. Podwyżki cen ben-
zyny, oleju napędowego, 
gazu i energii elektrycz-
nej dotykają także podle-
głe ratuszowi jednostki i w 
związku z tym o 270 tysię-
cy zwiększono budżet Za-
kładu Gospodarki Komu-
nalnej, 250 tys. otrzymał 
MOSiR, 160 tys. Integra-
cyjny Żłobek Miejski, 115 
tys. Miejska Biblioteka Pu-
bliczna, a 50 tys. muzeum 
ziemi sochaczewskiej. O 
pół miliona zwiększono 
pulę pieniędzy wydzieloną 
na dotacje dla prywatnych 
szkół i przedszkoli, 40 ty-
sięcy otrzymała policja na 
dodatkowe patrole na uli-
cach miasta a 25 tysięcy 
komenda powiatowa PSP 
na zakup ekwipunku oso-
bistego strażaków. O 430 

tysięcy zwiększono też wy-
datki na sprzątanie miasta 
i utrzymanie zieleni. 

Są pieniądze, 
opozycja mówi „nie”
Jednak najważniejsza zmia-
na w budżecie wiązała się z 
fi nansowaniem bezpłatnych 
przejazdów autobusami i 
darmowymi godzinami par-
kowania w strefi e. Burmistrz 
zaproponował, by od 1 lipca 
każdy posiadacz Sochaczew-
skiej Karty Mieszkańca mógł 
z ZKM korzystać w każdy 
dzień roku, na dowolnej tra-
sie i przez dowolny czas za 
darmo, a krwiodawcy otrzy-
mali kolejny przywilej - dwie 
godziny dziennie darmowe-
go postoju w strefi e płatnego 
parkowania. Warto przypo-
mnieć, że koszty związane z 
różnego rodzaju ulgami wy-
nikającymi z programów So-
chaczewska Karta Rodziny, 
Sochaczewska Karta Seniora 
75+ (uczestnicy płacą połowę 
stawki śmieciowej), Socha-
czew Honorowym Dawcom 
Krwi (darmowe przejazdy 
ZKM i bilety na basen), ra-
tusz refunduje swoim jed-
nostkom. 

8 czerwca rada zdecydo-
wała, że zwiększy wydatki na 

ten cel o 765 tys. zł. Do uru-
chomienia darmowych prze-
jazdów potrzebne były dwie 
decyzje - podjęcie uchwały o 
zmianach w budżecie (+765 
tys. na refundację) oraz ko-
rekta pakietu uchwał okre-
ślających zasady funkcjono-
wania poszczególnych kart. 
I te dwie propozycje zyska-
ły akceptację jedynie klu-
bów PiS i Sochaczewskie-
go   Forum Samorządowego. 
Z kolei Bezpartyjni Samo-
rządowcy i klub Koalicji dla 
Sochaczewa oświadczyły, że 
podtrzymują swoje stanowi-
sko w sprawie nadmierne-
go zadłużenia miasta i będą 

przeciwko zmianom w bu-
dżecie i Wieloletniej Progno-
zie Finansowej. 

Ręce opadły...
Piotr Osiecki wrócił wówczas 
do omawianego na tej samej 
sesji Raportu o stanie miasta 
i sprawozdania budżetowe-
go za 2021 rok, gdzie wyraź-
nie wskazano, że rocznie na 
wykup obligacji i spłatę odse-
tek przeznacza się jedynie kil-
ka procent budżetu. 

- Chcę żeby to wybrzmia-
ło, by dotarło do mieszkańców 
Sochaczewa, że państwo radni 
będą przeciwko wprowadze-
niu bezpłatnej komunikacji 

dla mieszkańców Sochaczewa. 
Chciałbym żeby dotarło też do 
mieszkańców, że nie wyrazicie 
zgody na kwotę około 2 mln 
złotych na program „Drogi 
zamiast błota”, na asfaltowanie 
ulic. (...) Nie ukrywam, ręce 
opadły - podsumował. 

Dwa głosowania
Ostatecznie zmiany w bu-
dżecie wprowadzajace dar-
mowe przejazdy ZKM po-
parli radni SFS i PiS: Marcin 
Cichocki, Sławomir Dory-
walski, Krystyna Dybiec, 
Kamila Gołaszewska-Ko-
tlarz, Sylwester Kaczmarek, 
Arkadiusz Karaś, Selena 
Majcher, Piotr Pętlak, Rena-
ta Sokołowska, Edward Sta-
siak, Magdalena Zborow-
ska, Sylwester Zdzieszyński. 

„Przeciw” byli radni 
Koalicji dla Sochaczewa i 
Bezpartyjni Samorządow-
cy: Janusz Bąbała, Robert 
Błaszczyk, Marek Gołkow-
ski, Adam Kloch, Alicja 
Korkosz, Jolanta Kulpa-
-Szczepaniak. Jacek Krze-
miński z PO wstrzymał się, 
a głosu nie oddała Zofi a De-
nisiewicz. 

Niemal identyczny wy-
nik osiągnięto w czasie gło-
sowania zmian WPF, z tą 
różnicą, że Zofi a Denisie-
wicz dołączyła do głosują-
cych „przeciw”.

Dwa kluby za fi nansowaniem 
darmowych przejazdów
Posiadacze Sochaczewskiej Karty Mieszkańca od lipca będą jeździli autobusami ZKM za darmo, a honorowi dawcy krwi przez 
dwie godziny dziennie bezpłatnie zostawiali samochody w strefi e płatnego parkowania. O sfi nansowanie tych projektów 
zadbali radni PiS i Sochaczewskiego Forum Samorządowego: M. Cichocki, S. Dorywalski, K. Dybiec, K. Gołaszewska-
Kotlarz, S. Kaczmarek, A. Karaś, S. Majcher, P. Pętlak, R. Sokołowska, E. Stasiak, M. Zborowska, S. Zdzieszyński. Radni 
opozycji – J. Bąbała, R. Błaszczyk, M. Gołkowski, A. Kloch, A. Korkosz, J. Kulpa-Szczepaniak - zagłosowali przeciw. 

ZDANIEM BURMISTRZA PIOTRA OSIECKIEGO
Patrząc w tej kadencji samorządu na wyniki głosowań 
w sprawach budżetowych, można powiedzieć, że gdyby 
radni z klubów Bezpartyjni Samorządowcy i Koalicja dla 
Sochaczewa mieli większość, to nie powstałaby żadna 
inwestycja - amfi teatr, ulica 15 Sierpnia, hala sportowa przy 
boryszewskiej „dwójce” i wiele innych o wartości ponad 90 
mln zł. Musielibyśmy zrezygnować z niemal 60 mln dotacji 
udzielonych przez rząd, samorząd wojewódzki czy NFO-
ŚiGW. Ich argument o rzekomym nadmiernym zadłużeniu 
miasta jest obalany każdego dnia, od czterech lat. Zdaniem opozycji mieliśmy 
zbankrutować w 2019, potem w 2020 i 2021, ale nic takiego nie nastąpiło i nie 
nastąpi. Realizujemy wszystkie inwestycje, regulujemy płatności, bez przeszkód 
funkcjonują miejskie zakłady i służby. I tak będzie nadal. Na szczęście mamy 
w radzie 12 radnych z PiS i Sochaczewskiego Forum Samorządowego. I tylko 
dzięki nim od lipca sochaczewianie będą jeździli autobusami ZKM za darmo.
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To było drugie podej-
ście do Polskiego Ładu. W 
pierwszym rozdaniu, je-
sienią ubiegłego roku, ra-
tusz sięgnął po 4,95 mln 
zł na termomodernizację 
hal sportowych przy szko-
łach podstawowych nr 1 i 
7, remont budynku łączni-
ka „siódemki” i ocieplenie 
urzędu miasta. Inwestycja 
jest już realizowana. W dru-
giej edycji ratusz złożył trzy 
wnioski, czyli maksymalną 
dopuszczalną liczbę, a dwa z 
nich zostały zakwalifi kowa-
ne do realizacji. 

Ponad trzydzieści 
ulic z asfaltem
Asfaltowanie ma objąć m.in 
ulice: Wierzbową, Bora-Ko-
morowskiego, Szarych Sze-
regów, Pileckiego, Zapol-
skiej, Bławatkową, Planową, 
Iwaszkiewicza,   Radosną, 
Hugo-Badera,   Brzozową, 
Kasztanową, Srebrną, Ba-
jeczną, Pogodną, Porzecz-
kową, Brzechwy, Energe-
tyczną, ks. Twardowskiego, 
Leśmiana, Lema, Żwirową, 
Jana Kazimierza, Jasną.

- Przyznana dotacja 
obejmuje jeszcze kilka in-
nych ulic, w tym Sobolew-
skiego, Kubusia Puchatka, 
Wczasową i Graniczną. Na 
tej ostatniej właśnie regulu-
jemy sprawy własnościowe, 
poszerzamy pas drogowy, 
by asfalt położyć na braku-
jącym odcinku 200 metrów 
sięgającym od Jagielloń-
skiej do Podgórnej. Z kolei 
na Polnej, która także zna-
lazła się w wykazie, musimy 
dodatkowo zaprojektować i 
ułożyć kanalizację deszczo-
wą - informuje burmistrz 
Piotr Osiecki.

Na przebudowę ulic ra-
tusz dał sobie czas do koń-
ca listopada 2025 roku. 

Strefa dla aktywnych
Strefa Aktywności, którą 
rząd wsparł pięciomilio-
nową dotacją, powstanie 

na terenie usytuowanym 
pomiędzy ulicą Podzam-
cze i skarpą mostu. Ma być 
miejscem, gdzie mieszkań-
cy ciekawie spędzą wolny 
czas. Dla młodzieży będzie 
skatepark służący do jazdy 
na rowerach, deskorolkach 
oraz rolkach, a także trzy-
poziomowy   pumptrack, 
czyli tor rowerowy złożony 
z przeszkód i nasypów. 

Jesienią ubiegłego roku 
poznaliśmy koncepcję stre-
fy, a obecnie fi rma Heinle 
Wischer & Partner pracu-
je nad jej ostatecznym pro-
jektem. Na opracowanie i 
uzgodnienie dokumenta-
cji, m.in. z „Wodami Pol-
skimi” oraz konserwato-
rem zabytków, ma czas do 
końca października. 

- Dla spacerowiczów 
będą ławki, stoliki szacho-
we, dla najmłodszych wy-
spa zainteresowań. Cały 
teren oświetlimy i obej-
miemy   monitoringiem. 
Ciekawostką będzie stre-
fa darmowego wifi , ławka 
solarna ze stacją ładowa-
nia telefonów i poidełko z 
wodą pitną. Istniejącą zie-
leń chcemy wkompono-
wać w projekt, teren jesz-
cze bardziej zazielenić, 
dzięki czemu w połączeniu 
z parkiem Chopina, amfi -
teatrem, kawiarnią i pla-
żą stworzymy centrum re-

kreacyjne   przyciągające 
nie tylko mieszkańców ale 
i turystów - dodaje bur-
mistrz.

Na oddanie do użyt-
ku gotowej Strefy Aktyw-
ności wykonawca będzie 
miał czas do końca listopa-
da 2023 roku. 

Damy radę
Jak podkreśla Piotr Osiec-
ki, radni Sochaczewskiego 
Forum Samorządowego i 
PiS mają powód do dumy. 
Uwierzyli w strefę oraz 
plan utwardzenia w krót-
kim czasie ponad trzydzie-
stu ulic lokalnych, od sa-
mego początku wspierali 
te projekty w głosowaniach 
na sesjach i dziś mogą po-
wiedzieć, że to ich sukces. 

- Nie ulegli fałszywe-
mu obrazowi świata ryso-
wanemu przez opozycję, 
która ciągle powtarza, że 
nas nie stać, że nie damy 
rady. A my dajemy radę 
już od dwunastu lat, czyli 
od chwili gdy wzięliśmy na 
siebie   odpowiedzialność 
za sprawy miasta. Dzięku-
ję radnym PiS i Forum za 
dobrą współpracę i konse-
kwencję w działaniu. Nie-
stety nie mogę tego powie-
dzieć o radnych z Koalicji 
dla Sochaczewa i Bezpar-
tyjnych Samorządowcach, 
którzy najpierw poparli 

wpisanie strefy do budże-
tu, a kilka miesięcy póź-
niej, gdy w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej ko-
rygowaliśmy m.in. kwo-
tę na koncepcję i projekt 
strefy, zagłosowali prze-
ciw zmianom WPF. Z opo-
rem spotkałem się także 
w przypadku asfaltowania 
ulic. Na sesji rady miasta w 
sierpniu ub. roku, gdy za-
proponowałem wydziele-
nie na ten cel pieniędzy w 
budżecie i WPF, opozycja 
nie poparła tych propozy-
cji - podkreśla burmistrz.

Sportowy Sochaczew 
w trzeciej edycji
Trzecim projektem, któ-
ry w tym rozdaniu nie zy-
skał uznania komisji, był 
„Sportowy   Sochaczew”, 
czyli plan przebudowy 
dwóch stadionów przy ul. 
Warszawskiej i Chopina. 

- Starania o rządowe 
dotacje na dalszą przebu-
dowę tych obiektów zade-
klarował minister Małecki, 
który mocno wspiera nas w 
działaniach i zawsze może-
my liczyć na jego życzli-
wość. Rząd zapowiada ko-
lejne nabory do Polskiego 
Ładu i z pewnością „Spor-
towy Sochaczew” złożymy 
raz jeszcze - zapewnia bur-
mistrz. 

27 mln na drogi i skatepark
Jak już informowaliśmy, Sochaczew otrzyma 21,85 mln zł dotacji na przebudowę ponad trzydziestu dróg lokalnych oraz 5 mln 
na budowę Strefy Aktywności nad Bzurą. Pieniądze pochodzą z rządowego Programu Inwestycji Strategicznych „Polski Ład”. 
W przypadku dróg dotacja pokryje 95 proc. wartości inwestycji, a w Strefi e Aktywności 85 proc. Miasto z własnego budżetu 
wyłoży 2 mln, a zyska majątek wart niemal 29 mln zł. 

ZDANIEM RADNEJ SELENY MAJCHER 
(PRZEWODNICZĄCA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW)

ZDANIEM RADNEGO EDWARDA STASIAKA
(WICEPRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ, 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI GOSPODARKI 

PRZESTRZENNEJ I INWESTYCJI)

Rząd PiS kolejny raz 
udowadnia swoją wiarygod-
ność i dbałość o potrzeby 
mieszkańców, dlatego przy tej 
okazji pozwolę sobie na małą 
dygresję. Za każdym razem, 
gdy minister Małecki prze-
kazuje dobre wiadomości o 
kolejnych dofi nansowaniach, 
z uśmiechem czytam w internecie, że są to „czeki 
bez pokrycia”. Życie szybko weryfi kuje te złośliwo-
ści, bo czeki niebawem znajdują odzwierciedlenie w 
uchwale budżetowej. W ub. roku z Polskiego Ładu 
otrzymaliśmy prawie 5 mln na termomodernizację 
sal gimnastycznych szkół podstawowych nr 1 i 7, 
remont łącznika „siódemki” oraz ocieplenie elewacji 
UM. Nie tak dawno uczestniczyłam w przekazaniu 
promesy, a dziś ten projekt jest realizowany. To 
właśnie z rządowym wsparciem przeprowadziliśmy 
remont stadionu w Chodakowie i uruchomiliśmy 
Klub Seniora. Zachęcam mieszkańców, żeby 
powiedzieli „sprawdzam” - o co zabiegają radni, 
jak głosują, ile inwestycji zostało w ostatnich latach 
zrealizowanych, które zadania są obecnie realizowa-
ne i na co pozwolą nam środki pozyskane z II edycji 
Polskiego Ładu. Efektywna współpraca radnych PiS 
i SFS z naszym ambasadorem w rządzie Maciejem 
Małeckim pozwala na stabilny rozwój Sochaczewa.

Dotacja jaką otrzymało 
nasze miasto z rządowego 
programu, którą w imieniu 
premiera, w formie promesy 
przekazał minister Małecki, 
satysfakcjonuje i cieszy. 
Mnie szczególnie, jako że 
pieniądze przeznaczone 
będą na zadania inwesty-
cyjne. Każda wykonana inwestycja rozwiązuje i 
zaspokaja potrzeby mieszkańców oraz powiększa 
majątek samorządu. Zakres zadań i wykorzysta-
nie tej ogromnej kwoty wymagać będzie szcze-
gólnego zaangażowania władz samorządowych. 
Dzisiejszy rynek inwestycyjno-wykonawczy 
przeżywa kryzys. Jestem jednaj przekonany, że 
tak jak w minionych latach otrzymane pieniądze 
wykorzystamy racjonalnie. 
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WAŻNY TEMAT

OGŁOSZENIE

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr VII/49/19 z dnia 21.05.2019r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)
1. 234 PL1O/00012006/3 1,0894 Graniczna Działka niezabudowana Teren zabudowy  mieszkaniowej jednorodzinnej z dopuszczeniem 

nieuciążliwej produkcji i usług
10 000,00zł 30 000,00zł 530 000,00zł

Przetarg odbędzie się w dniu 11.08.2022 r. o godz.10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy 
wpłacić do dnia 8.08.2022r. na konto sum depozytowych Gminy Miasto Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium 
ulega przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regula-
minem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze 
wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Daniel Wachowski

Głosowania   poprzedziły 
debaty o Raporcie o stanie 
miasta oraz Sprawozda-
niu z wykonania budże-
tu za 2021 rok. Referując 
podstawowe dane z rapor-
tu burmistrz zaznaczył, 
że 2021 rok był trudny ze 
względu na covid-19, pro-
blemy z dostawami towa-
rów na place budów, a w 
drugiej połowie roku sa-
morząd zaczął odczuwać 
rosnące ceny paliw i ener-
gii. Mimo to dokończył 
wszystkie inwestycje, roz-
liczył się z wykonawcami, 
osiągnął wyższe dochody 
niż zakładano, zakończył 
rok z nadwyżką. Na dobry 
wynik wpływ miała dyscy-
plina fi nansowa całej sa-
morządowej rodziny, czyli 
ratusza i wszystkich podle-
głych mu jednostek. Obec-
nie ratusz przygotowuje się 
do sięgania po dotacje z 
budżetu UE 2021-2027. 

Burmistrz podziękował 
mieszkańcom, swym współ-
pracownikom, a szczególnie 
dwunastce radnych z PiS i 

Sochaczewskiego Forum Sa-
morządowego za wspieranie 
rozwoju miasta, głosowanie 
na sesjach za dobrymi po-
mysłami i projektami.

Piotr Osiecki odniósł się 
też do powtarzanego przez 
opozycję zarzutu, że mia-
sto jest nadmiernie zadłu-
żone. Przypomniał, że rocz-
nie obsługa zobowiązań 
pochłania kilka procent bu-
dżetu i nawet w czasach ro-
snących stóp procentowych 

nasz samorząd bez tru-
du poradzi sobie z ich spła-
tą. Jak wygląda to mityczne 
nadmierne zadłużenie, po-
każmy na przykładzie ro-
dziny mającej 80 tys. rocz-
nego dochodu, 24 tys. zł 
kredytu, który ma spłacić 
w dziesięć lat. Taki kredyt 
oznacza miesięczną ratę w 
wysokości 250-300 zł. Czy 
jest ona w stanie zachwiać 
fi nansami rodziny? Oczy-
wiście że nie. Burmistrz 

mówił, że nasz dług, na tle 
miast podobnej wielko-
ści, wypada więcej niż do-
brze. Potwierdza to Regio-
nalna Izba Obrachunkowa, 
czuwająca nad fi nansami 
samorządów, która pozy-
tywnie wypowiedziała się o 
realizacji budżetu miasta w 
2021 roku. 

Opinię RIO o wyko-
naniu budżetu odczyta-
ła skarbnik Jolanta Brzó-
ska. Izba stwierdziła m.in., 
że dochody zaplanowano 
na 206,8 mln, a faktycz-
nie wyniosły 211,3 mln 
(102,2 proc. planu). Wy-
datki miały wynieść 215,6 
mln a ostatecznie wyda-
no 208,9 mln (96,9 proc.), 
co oznacza, że miasto za-
kończyło rok z nadwyż-
ką. RIO podkreśliła w swej 
opinii, że samorząd spłacił 
raty wcześniej zaciągnięte-
go kredytu, pożyczki oraz 
wykupił obligacje komu-
nalne łącznie za ponad 5 
mln. 

Dyskusja nad raportem 
i sprawozdaniem budżeto-
wym była krótka. Szefowa 
klubu radnych Sochaczew-
skiego Forum Samorządowe-
go Krystyna Dybiec oświad-
czyła, że po zapoznaniu się ze 
sprawozdaniami fi nansowy-
mi, raportem a zwłaszcza opi-
nią RIO - radni Forum będą 

głosować za udzieleniem wo-
tum zaufania i absolutorium. 
Z kolei głos radnych opozycji 
można podsumować jednym 
zdaniem - kondycja fi nan-
sowa miasta jest słaba a wła-
dze nie mają żadnej wizji jego 
rozwoju. Koalicja dla Socha-
czewa i Bezpartyjni Samorzą-
dowcy zapowiedzieli, że będą 
„przeciw”.

Po tym oświadczeniu 
głos zabrał burmistrz, któ-
ry stwierdził, że prawda 
jest okrutna i opozycja nie 
popiera w tej kadencji żad-
nych inwestycji, motywu-
jąc to czterema procentami 
budżetu, jakie przeznacza 
się na obsługę zobowiązań 
i spłatę rat. Zakończył sło-
wami „macie prawo, taką 
decyzję polityczną podjęli-
ście. Ja się tylko cieszę i po-
dejrzewam, że większość 
mieszkańców Sochaczewa 
się cieszy, że nie jesteście 
w większości, bo nie po-
wstałby amfi teatr, ulica 15 
Sierpnia”.

Z wotum zaufania i absolutorium
8 czerwca odbyła się jedna z ważniejszych w roku sesji rady miasta. W jej trakcie przeprowadzono dwa głosowania 
w sprawie udzielenia Piotrowi Osieckiemu wotum zaufania oraz absolutorium za 2021 rok. Burmistrz uzyskał 
je stosunkiem głosów 12 „za”, przy 8 „przeciw”.

Tak głosowali radni:
Za udzieleniem burmistrzowi wotum 
zaufania i absolutorium głosowali radni 
Sochaczewskiego Forum Samorządowego 
i PiS: Marcin Cichocki, Sławomir Dory-
walski, Krystyna Dybiec, Kamila Goła-
szewska-Kotlarz, Sylwester Kaczmarek, 
Arkadiusz Karaś, Selena Majcher, Piotr 
Pętlak, Renata Sokołowska, Edward Sta-
siak, Magdalena Zborowska, Sylwester 
Zdzieszyński. 

Przeciwni udzieleniu wotum zaufania 
i absolutorium byli radni Platformy 
Obywatelskiej, Koalicji dla Socha-
czewa i Bezpartyjni Samorządowcy: 
Janusz Bąbała, Robert Błaszczyk, 
Zofi a Denisiewicz, Marek Gołkow-
ski, Adam Kloch, Alicja Korkosz, 
Jacek Krzemiński, Jolanta Kulpa-
-Szczepaniak. 

ZDANIEM BURMISTRZA PIOTRA OSIECKIEGO
Rada miasta określiła w uchwale budżetowej na 2021 rok, 
jakie zadania ma wykonywać samorząd i przeznaczyła na 
ten cel określone środki. Wykonaliśmy wszystkie nałożone 
na nas obowiązki, wdrożyliśmy wszystkie projekty i mimo 
ograniczeń covidowych oraz wzrostu cen, zrobiliśmy 
to o ponad 11 mln zł taniej. Zaproponowałem radzie, by 
część zaoszczędzonych pieniędzy, ponad 6 mln złotych, 
przeznaczyć m.in. na bezpłatne przejazdy komunikacją 
miejską oraz asfaltowanie dróg. I co się okazuje? Radni 
z Koalicji dla Sochaczewa i Bezpartyjni Samorządowcy po raz kolejny byli 
przeciw. Na szczęście radni z PiS i Sochaczewskiego Forum Samorządowego, 
jak zawsze, stanęli na wysokości zadania i to dzięki nim od 1 lipca sochaczewia-
nie będą mogli bezpłatnie korzystać z komunikacji miejskiej. Również dzięki nim 
na kilkunastu drogach osiedlowych pojawi się asfalt.
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NASZE SPRAWY

Daniel Wachowski

Piotr Osiecki i skarbnik Jo-
lanta Brzóska podpisali z 
wicemarszałkiem Wiesła-
wem Raboszukiem umowy 
w sprawie przyjęcia dwóch 
dotacji – 200 tys. zł na za-
miatanie na mokro dróg 
miejskich oraz 24,5 tys. zł 
na poprawę infrastruktu-
ry trzech sochaczewskich 
ogrodów działkowych. 

Czyszczenie ulic na mo-
kro odbywać się będzie w 
centrum miasta dwa razy 
w miesiącu, w ciągu sied-
miu miesięcy (szacowana 
długość ulic 24,4 km), nato-
miast na pozostałych ulicach 
cztery razy w roku (szaco-
wana długość ulic 98,6 km). 
Woda do czyszczenia będzie 
pozyskiwana m.in. z wybu-
dowanych na terenie mia-
sta dwóch zbiorników reten-
cyjnych powstałych w 2020 
i 2021 roku w Chodakowie 
i przy ul. Płockiej. Zadanie 
wykona Zakład Komunika-
cji Miejskiej, który do jego 
realizacji będzie wykorzy-
stywał zamiatarkę, będącą 
na jego wyposażeniu. Szaco-
wany koszt realizacji zadania 
to 404.000 zł.

Drugą dotację Socha-
czew otrzymał w ramach 
programu „Mazowsze dla 

działkowców”, z którego 
samorządy mogły ubie-
gać się o wsparcie m.in. na 
nowe oświetlenie czy za-
kup sprzętu do pielęgna-
cji zieleni. Dofi nansowa-
niem w kwocie 24.486 zł 
podzielą się trzy Rodzinne 
Ogrody Działkowe - Zaci-
sze, Wisienka i Nad Poto-
kiem. Kilkadziesiąt tysięcy 
na ich rozwój wyłoży także 
budżet miasta. 

- Ogrody działkowe to 
zielone wyspy w centrach 
miast, raj dla owadów i pta-
ków, to tlen, cień, niższa 
temperatura w czasie let-
nich upałów, ekologicznie 
produkowane owoce i wa-
rzywa. Ich rozwój leży w in-
teresie każdego mieszkańca 

naszego miasta. Od kilku 
lat wspólnie z samorządem 
Mazowsza   inwestujemy 
w poprawę infrastruktu-
ry Rodzinnych Ogrodów 
Działkowych, na przykład 
w przebudowę   ogrodzenia, 
alejek, dróg wewnętrznych, 
placów zabaw czy sieci wo-
dociągowej - mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

Z kolei Mirosław Adam 
Orliński, radny wojewódz-
ki, wiceprzewodniczący sej-
miku mazowieckiego pod-
kreśla, że od lat samorząd 
Mazowsza bardzo mocno 
stawia na ochronę klima-
tu, poprawę jakości powie-
trza, zwiększanie obszarów 
zielonych w miastach. - Za-
miatanie na mokro dróg, 

szczególnie tych w centrum 
miasta, pozwoli ograniczyć 
ilość pyłów zawieszonych, 
obniżyć temperaturę po-
wietrza na danym obsza-
rze, ale też racjonalnie wy-
korzystać wody deszczowe 
gromadzone w dwóch no-
wych zbiornikach reten-
cyjnych. Miasto zatrzymu-
je deszczówkę i z naszym 
wsparciem będzie mogło 
ją wykorzystać gospodar-
czo. Dwa wnioski o dota-
cje, złożone przez miasto 
Sochaczew, idealnie wkom-
ponowały się w nasze pro-
ekologiczne zamierzenia – 
zaznacza.

Umowy podpisano 6 
czerwca w mszczonow-
skim ośrodku kultury.

200 tys. od marszałka
Ochrona powietrza i klimatu, wsparcie dla sołectw oraz działkowców – to 
działania w powiatach sochaczewskim, żyrardowskim i w Górze Kalwarii, 
które otrzymały wsparcie samorządu województwa. Na ich realizację władze 
regionu przeznaczyły ponad 1,6 mln zł. Na liście samorządów, które dostały 
dofi nansowanie, znalazł się Sochaczew.

Tylko do 30 czerwca moż-
na głosować na Budżet 
Obywatelski Mazowsza. 
Do wyboru jest ponad 170 
projektów, także z naszej 
najbliższej okolicy.

Samorząd Mazowsza prze-
znaczył w tym roku 25 mi-
lionów złotych na realiza-
cję projektów zgłoszonych 
przez mieszkańców, in-
stytucje i organizacje spo-
łeczne. Spośród blisko 400 
pomysłów kwalifi kację  po-
zytywnie przeszły 174 pro-
pozycje. Dotyczą one m.in. 

budowy ścieżek rowero-
wych, doposażenia szpitali 
w karetki i sprzęt medyczny, 
edukacji, oznakowania waż-
nych historycznie miejsc, 
integracji pokoleniowej. 

Największa część projek-
tów ma charakter ogólno-

wojewódzki, osiem dotyczy 
podregionu żyrardowskie-
go, w którym znajduje się 
Sochaczew, ale warto się za-
poznać także z pomysłami 
z regionu warszawskiego 
zachodniego oraz płockie-
go. Znajdziemy tam pro-

jekty dotyczące np. otuli-
ny Puszczy Kampinoskiej 
czy wzbogacenia działalno-
ści pałacu w Sannikach. Jest 
też wniosek Muzeum Kolei 
Wąskotorowej w Sochacze-
wie związany z zainstalo-
waniem na terenie skansenu 
hologramów - nowoczesne-
go systemu prezentowania 
np. sprzętu muzealnego. Za-
chęcamy do głosowania.

Dużo więcej na temat 
BOM oraz sposobu głoso-
wania on-line znajdziemy 
na stronie bom@mazovia.
pl. (sos)

Głosowanie na mazowieckie projekty

Wspaniała pogoda, dosko-
nała atmosfera i frekwen-
cja sprawiły, że 2. Rodzin-
ny Piknik Forteczny na 
terenie   sochaczewskich 
schronów na długo zapad-
nie w pamięć mieszkań-
com Sochaczewa i gościom 
z całego Mazowsza. 

W niedzielę 5 czerwca od-
był się 2. Rodzinny Piknik 
Forteczny,   organizowa-
ny przez Fundację Ochro-
ny Zabytków Mazowsza 
i miłośników fortyfi kacji 
skupionych wokół Projek-
tu Sochaczewskie Fortyfi -
kacje. Uczestnicy, oprócz 
wnętrza   zrewitalizowa-
nych schronów, zobaczy-
li wiele grup rekonstrukcji 
historycznych, mundury  
i wyposażenie z tamte-
go okresu oraz współcze-
sny sprzęt i broń żołnierzy 
Wojska Polskiego. 

Organizatorzy   przy-
gotowali oddzielną strefę 
gier, zabaw i konkursów z 
atrakcjami dla najmłod-
szych. Nie zabrakło woj-
skowej grochówki, piecze-
nia kiełbasek, lodów, stoisk 
z napojami.

- Tegoroczne przedsię-
wzięcie, które przyciągnę-
ło blisko 2000 osób, po-
kazało olbrzymi potencjał 
rozwojowy   Projektu-So-

chaczewskie Fortyfi kacje 
i rosnące zainteresowanie 
turystyką edukacyjno-mi-
litarną - mówi z dumą Ar-
tur Gałecki, koordynator 
i realizator Projektu So-
chaczewskie Fortyfi kacje. 
- Sochaczewskie schrony, 
potocznie zwane „bunkra-
mi”, stają się powoli rozpo-
znawalnym i docenianym 
reliktem przeszłości nasze-
go dziedzictwa kulturowe-
go w regionie. Przechodząc 
fragment   przygotowanej 
ścieżki edukacyjnej i wi-
dząc wnętrza zrewitalizo-
wanych schronów, cofamy 
się w przeszłość. Możemy 
dotknąć okupacyjnej hi-
storii naszego miasta i po-
znać niełatwe losy miesz-
kańców regionu. 

- Nie braknie nam po-
mysłów i determinacji, ale 
czynnikiem   warunkują-
cym rozmach wydarzenia 
są w dużej mierze środki 
fi nansowe. Cieszymy się ze 
wsparcia Samorządu Wo-
jewództwa Mazowieckiego 
oraz Miasta i Gminy So-
chaczew, bez których orga-
nizacja pikniku nie byłaby 
możliwa i zachęcamy do 
współpracy osoby mogą-
ce pomóc nam w rozwoju 
projektu - dodaje Zbigniew 
Gerasik, Prezes Zarządu 
FOZM.

Echa 2. Rodzinnego 
Pikniku Fortecznego
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Sebastian Stępień

Teren wokół nowej hali przy 
SP 2 został zniwelowany, z 
kostki brukowej wykonaw-
ca - sochaczewska fi rma 
„Ella” ułożył jezdnię i miej-
sca parkingowe, ustawiono 
oświetlenie. Pozostało już 
tylko zasianie trawy.

Elewacja budynku jest 
już w większej części gotowa, 
a na jego dachu wykonawca 
ustawia instalację fotowolta-
iczną. W hali trwa podwie-
szanie sufi tu i malowanie 
ścian. Konstrukcja jest już 
uzbrojona we wszystkie in-
stalacje. Na początku czerw-
ca pracownicy fi rmy „Ella” 
przebili się do budynku sta-
rej szkoły. W łączniku trze-
ba jeszcze pomalować ściany 
i podwiesić sufi ty. Około 20 
czerwca ekipy planują rozpo-
częcie układania parkietów.

Prace zakończą się naj-
później z początkiem sierp-
nia, tak, by po przeprowadze-
niu odbiorów technicznych, 
hala mogła służyć społecz-
ności szkoły od nowego roku 
szkolnego.

Kilka dni temu ruszy-
ła też termomodernizacja 
sali gimnastycznej Szko-
ły Podstawowej nr 1, sali 

gimnastycznej i łącznika 
oraz budynku administra-
cyjno-szatniowego Szkoły 
Podstawowej nr 7. W naj-
bliższym czasie prace roz-
poczną się przy budyn-
ku ratusza. Będą polegały 
m.in. na wykonaniu docie-
plenia i nowej elewacji. 

W SP nr 7 wykonawca 
ocieplił już fundamenty i zbli-
ża się do końca okładania bu-
dynku styropianem. W na-
stępnym etapie wymienione 
zostaną okna oraz wykona-
ne docieplenie dachu. Najbar-
dziej uciążliwe prace ruszą po 
zakończenia roku szkolnego.

W budynku SP1 prze-
prowadzono już prace roz-
biórkowe w sali gimnastycz-
nej i prowadzącym do niej 
łączniku. Kolejne etapy roz-
poczną się w wakacje. Do-
celowo docieplone zostaną 
ściany, wymienione posadz-
ki i dach. Wykonawca zabez-

pieczył parkiet, który będzie 
służył kolejnym pokoleniom 
uczniów. 

Planowany koszt moder-
nizacji trzech wymienionych 
obiektów to 5,5 mln zł. W tym 
roku prace pochłoną 3 mln, a 
w przyszłym 2,5 mln zł. Urząd 
uzyskał na ten cel dotację z 

Polskiego Ładu, która pokry-
je ok. 90 procent kosztów in-
westycji.

INWESTYCJE

Elewacja hali sportowej SP 2 jest już prawie gotowa

W sali gimnastycznej SP 1 wymieniony zostanie m.in. dach... ... oraz posadzki w łączniku

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny ograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXI/202/12 z dnia 16.05.2012r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)
1. 101/1 PL1O/00044569/0

Służebność przesyłu na rzecz ZWiK
0,0133 15 Sierpnia Działka niezabudowana Budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne 200,00zł 1 000,00zł 14 000,00zł

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XLVIII/489/01 z dnia 27.12.2001r., Nr XII/116/19 z dnia 14.11.2019r., 
Nr XLV/497/2014 z dnia 23.09.2014r. Nr XLIX/452/09 z dnia 24.11.2009r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)
1.

2.

3.

4.

503/3

472

36

27/12

PL1O/00020955/9

PL1O/00024440/4

PL1O/00042044/0

PL1O/00003341/7

0,1204

0,1101

0,0818

0,6662

Zamoyskiego 

 św. Brata Alberta

Inżynierska

 Żyrardowska

Działka  niezabudowana

Działka niezabudowana

Działka niezabudowana

Działka niezabudowana

Budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne 
z dopuszczeniem nieuciążliwych usług

Brak planu

Budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne

Brak planu

2 000,00zł

2 000,00zł

2 000,00zł

5 000,00zł

10 000,00zł

5 000,00zł

5 000,00zł

20 000,00zł

142 000,00zł

97 000,00zł

99 500,00zł

380 000,00zł
Przetarg  odbędzie się w dniu 14.07.2022 r. o godz.10 oo ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy 
wpłacić do dnia 11.07.2022 r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasto Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. 
Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać 
się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac 
związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

 Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Sochaczew buduje i remontuje
Prace w hali sportowej SP nr 2 idą planowo. Gotowe jest już otoczenie budynku. Trwa wykańczanie wnętrza. 
Jednocześnie urząd rozpoczął termomodernizację obiektów publicznych, na które otrzymał rządową dotację.

Trwa ocieplanie ścian hali, łącznika i budynku administracyjnego SP nr 7
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Daniel Wachowski

Plan zakłada ułożenie as-
faltu na długości 365 me-
trów (dwa pasy po trzy 
metry szerokości każdy), 
budowę chodnika z kostki 
brukowej, ścieżki rowero-
wej (2 m szer.), jednostron-
nego utwardzonego po-
bocza, zatok postojowych 
oraz rowów gromadzących 
nadmiar wody, umocnio-
nych betonowymi płytami 
ażurowymi. Koszty inwe-
stycji w ponad 60 procen-
tach pokryje dotacja po-
zyskana   z   R ządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg 
(1,33 mln zł). Na przepro-
wadzenie prac Strabag bę-
dzie miał czas do końca 
2022 roku.

Przypomnijmy, że De-
wajtis docelowo ma stano-
wić jedną z dróg dojazdo-
wych do nowego mostu na 
Bzurze i wraz z ulicą Spa-
cerową kierować samocho-
dy jadące z centrum miasta 
w kierunku rozrastających 
się osiedli domów jedno-
rodzinnych w miejscowo-

ściach Altanka, Helenka, 
Adamowa Góra. Budo-
wa przeprawy to wspólny 
projekt gminy Sochaczew, 
miasta Sochaczew i sta-
rostwa powiatowego, któ-
re jest jego liderem. Trwa-
ją prace nad dokumentacją 
mostu, zebraniem wszel-
kich wymaganych prawem 
uzgodnień, opinii i pozwo-
leń. 

- Cieszę się, że w moim 
rodzinnym Sochaczewie 

zostanie zbudowana kolej-
na bardzo potrzebna dro-
ga, która będzie współfi -
nansowana z rządowych 
dotacji – mówi poseł zie-
mi sochaczewskiej, wice-
minister resortu Aktywów 
Państwowych Maciej Ma-
łecki. - Praktycznie w każ-
dej gminie zbudowano, 
buduje się lub będzie bu-
dowana lub remontowana 
droga ze wsparciem rządo-
wych funduszy. Zabiegam 

o te środki, bo bardzo zale-
ży mi, żeby Sochaczew sta-
le się rozwijał, a mieszkań-
cy mieli lepsze warunki do 
życia. Dewajtis będzie czę-
ścią dużo większego pro-
jektu, jakim jest nowy 
most w Sochaczewie. Uli-
ca będzie drogą dojazdową 
do tej przeprawy. Nad tym 
wielkim przedsięwzięciem 
pracujemy wspólnie – po-
wiat, miasto i gmina.

Dewajtis z chodnikiem 
i ścieżką rowerową
Już wiadomo, kto zajmie się przebudową ulicy Dewajtis. Burmistrz zatwierdził wyniki 
przetargu, do którego przystąpiły dwie fi rmy: Przedsiębiorstwo Budowlano-Produkcyjne 
„Trakt” z Kutna (2,95 mln zł) oraz pruszkowski Strabag, który za wybudowanie ulicy 
zażądał 2.032.900 zł, i to on podpisał z miastem stosowną umowę.

Prezes PiS i wicepremier do 
spraw bezpieczeństwa Ja-
rosław Kaczyński odwiedził 
Sochaczew. Z samorządow-
cami ziemi sochaczewskiej i 
sympatykami PiS spotkał się 
8 czerwca w hotelu Chopin.

W swym wystąpieniu naj-
więcej uwagi poświęcił 
Ukrainie, pomocy jakiej na-
szemu sąsiadowi udziela ad-
ministracja rządowa, sa-
morządowa i zwykli Polacy 
otwierający przed uchodźca-
mi swoje serca i domy. Ape-
lował, by pamiętać, że zwy-
cięstwo na Ukrainie leży w 
głębokim interesie Polski. 
Mówił też o infl acji, sposo-
bach walki z nią, szybują-
cych cenach ekogroszku. Za-
powiedział działania rządu, 
które mają zagwarantować 
Polakom, że nikt nie zostanie 
bez węgla na zimę. Opał ma 
być do kupienia w cenach, 
jak przed ich jesiennym sko-
kiem. 

Odnosząc się do nie-
dawnych wydarzeń na po-
czcie w Pacanowie, zwró-
cił się do ministra Michała 
Cieślaka o złożenie dymi-
sji, a jeśli sam tego nie zro-
bi, zostanie odwołany.

Mówił też o sprawach 
lokalnych, o ponad stu mi-
lionach złotych przekaza-
nych w ostatnich dniach na 
ziemię sochaczewską z Pol-
skiego Ładu. Jak podkre-
ślił, Sochaczew potrzebuje 
nowego mostu, dofi nanso-
wania wymaga szpital, i w 
tych sprawach lokalne wła-
dze mogą liczyć na pomoc 
rządu.

(daw)

Wizyta prezesa PiS

Podczas   Zgromadzenia 
Ogólnego Związku Powia-
tów Polskich, zorganizowa-
nego 8 i 9 czerwca w Miko-
łajkach, odbyła się uroczysta 
gala wręczenie nagród lau-
reatom   Ogólnopolskiego 
Rankingu Gmin i Powiatów. 

W jego najnowszej edycji, w 
swojej kategorii, Sochaczew 
zajął szóste miejsce. W imieniu 
burmistrza nagrodę odebrał 
naczelnik Wydziału Prawne-
go UM Andrzej Wierzbicki. 
Od dekady nasze miasto nie 
wypadło w tym plebiscycie 
poza pierwszą dziesiątkę.

Ranking oparty jest na 
zasadzie bezpłatnego i do-
browolnego uczestnictwa w 
nim wszystkich samorządów 

szczebla gminnego i powiato-
wego. Jest jedynym w Polsce 
tego rodzaju rankingiem za-
rządzanym na bieżąco przez 
ekspertów Związku Powia-
tów Polskich w trybie online.

Aktywność samorzą-
dów ocenia się według wie-
lu kryteriów a w najnow-
szej edycji, w swej kategorii 
gmin miejskich i miejsko-
-wiejskich, Sochaczew zdo-

był punkty aż w 47 z 62 ka-
tegorii. Ich maksymalną 
liczbę otrzymał m.in. za 
posiadanie systemu powia-
damiania sms-em klientów 
urzędu, wielkość wydatków 
na realizację zadań publicz-
nych przez organizacje po-
zarządowe, za wspieranie 
i aktywizację środowiska 
senioralnego, wspieranie i 
promocję wolontariatu, do-
stosowanie urzędu dla osób 
niepełnosprawnych, udzie-
lanie wsparcia fi nansowego 
osobom likwidującym da-
chy z eternitu, wydawanie 
własnej gazety samorządo-
wej, czy wdrażanie progra-
mów zwalczających wystę-
powanie efektu smogu.

Zajęliśmy szóste miejscu w kraju

Pierwszy od prawej - naczelnik Wydziału Prawnego UM, 

Andrzej Wierzbicki

W sali ślubów Urzędu Miej-
skiego odbyła się kolejna 
wzruszająca uroczystość. 
4 czerwca trzy pary obchodzi-
ły jubileusz 50 lat wspólnego 
życia. Medale za wieloletni 
staż małżeński, w imieniu 
Prezydenta RP, wręczył im 
burmistrz Piotr Osiecki.

Poza małżonkami obchodzą-
cymi swoje święto, pojawiły 
się też ich rodziny. Burmistrz 
Osiecki podkreślał, jak du-
żym szacunkiem darzy ludzi, 
którzy potrafi li przez tak dłu-
gi czas dochować, trudnej cza-
sem, przysięgi małżeńskiej. 
Zaznaczył też, że najważniej-
sza jest wzajemna troska i bli-
skość, które pozwalają potem 
spotkać się na tak pięknej uro-
czystości. Szczególnie powitał 
Mieczysława Wróbla, który w 
latach 1998-2002 pracował na 
rzecz sochaczewskiego samo-
rządu jako radny miejski.

Pary małżeńskie udekoro-
wano Medalami Prezydenta 
RP. Miasto z kolei ufundowało 
upominki i kwiaty. Burmistrz 
Piotr Osiecki skierował po-
nadto do jubilatów listy gratu-
lacyjne. Medale otrzymali: Zo-
fi a i Bogdan Marciniak, Irena i 
Mieczysław Wróbel oraz Kry-
styna i Anatoliusz Kotlarscy.

Odznaczeni nie ukry-
wali wzruszenia. Po ofi -
cjalnej części spotkanie 
przebiegło w miłej, rodzin-
nej atmosferze. (seb)

Medale za długoletnie pożycie małżeńskie są 
przyznawane na wniosek osób zainteresowanych 
przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. To 
honorowe odznaczenie nadawane jest osobom, 
które przeżyły co najmniej 50 lat w jednym 
związku małżeńskim. Małżeństwa, które 
obchodzą jubileusz złotych godów, mogą wystąpić 
z wnioskiem o nadanie „Medalu za długoletnie 
pożycie małżeńskie”. W przyjmowaniu wniosków 
od mieszkańców pośredniczy Urząd Stanu 
Cywilnego w Sochaczewie. Zgłoszenia należy 
dokonać pisemnie lub osobiście.

Jubileusz trzech par
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Akcentów związanych z 
wojną było więcej. Z nasze-
go miasta partnerskiego, 
Gródka, przyjechała czte-
roosobowa delegacja na 
czele z sekretarzem rady 
miasta Olgą Bistrzycką. 
Burmistrz i przewodni-
czący wspólnie wręczyli jej 
kopię uchwały o przekaza-
niu Gródkowi 100 tys. zł 
(22 tys. z Melton Mowbray 
i 78 tys. z budżetu Socha-
czewa), za które kupiono 
m.in. konserwy, opatrun-
ki, plecaki, płaszcze prze-
ciwdeszczowe, leki itp. 

Na koniec głos zabrał 
marszałek   Adam   Struzik, 
który swoje wystąpienie 
poświęcił 32 latom samo-
rządności,   sukcesowi jaki 
wspólnie   osiągnęliśmy, 
Polsce zmieniającej się na 
naszych oczach. Jako przy-
kład   dobrej   współpracy 
samorządu miasta i   woje-
wództwa   wskazał kramni-
ce oraz amfi teatr. Obydwa 
projekty w znacznym stop-
niu współfi nansowano ze 
środków unijnych, który-
mi zawiadują władze Ma-
zowsza. 

Sesję wzbogaciły mu-
zycznie dwie dumki w 
wykonaniu Maryny Ro-
manowicz, śpiewaczki i 
animatorki kultury z Ki-
jowa.

Piątek zakończył się 
wspaniałym   koncertem 
Państwowego Zespołu Lu-
dowego Pieśni i Tańca Ma-
zowsze. Tuż przed nim 
burmistrz Piotr Osiecki 
poinformował słuchaczy, 
że to prezent dla miesz-
kańców Sochaczewa od 
władz Mazowsza. Za po-
moc w budowie nowej sce-
ny podziękował marszał-
kowi Adamowi Struzikowi 
oraz   wiceprzewodniczą-
cemu sejmiku Mirosławo-
wi Adamowi Orlińskiemu. 
Jak mówił, bez ich osobi-
stego wsparcia, bez wielo-

milionowych dotacji, po-
wstanie   amfiteatru   nie 
byłoby możliwe. 

Wykonawc y   z apre-
zentowali się na najwyż-
szym światowym pozio-
mie, porywając widownię 
do wspólnej zabawy. Nie 
zabrakło szlagierów jak 
„Kukułeczka kuka” czy 
„Furman”, które publicz-
ność śpiewała razem z ar-
tystami. Dyrektor zespołu, 
Jacek Boniecki, był za-
chwycony   sochaczewską 
publicznością, jej dojrzało-
ścią w odbiorze, mimo du-
żego przekroju wiekowego. 
Obiecał, że jeśli tylko uda 
się zorganizować większą 
przestrzeń, chętnie powró-
ci do Sochaczewa z Ma-
zowszem w pełnym skła-
dzie. Wywiad z Jackiem 
Bonieckim   opublikuje-
my w następnym wydaniu 
„Ziemi Sochaczewskiej”.

11 litrów krwi
W sobotę Klub Honoro-
wych Dawców Krwi za-
prosił do naszego miasta 
krwiobus. Jak powiedział 
prezes klubu Marcin Tar-
nowski, bardzo cieszy go, 
że akcja przyciągnęła oso-
by, które oddawały krew 
po raz pierwszy oraz ta-
kie, które zapisały się do 
bazy dawców szpiku i sa-
mego klubu krwiodawców. 
W jeden dzień udało się ze-
brać prawie 11 litrów krwi. 
Tuż obok stanowiska klu-
bu krwiodawców straża-
cy ustawili kurtynę wod-
ną i prezentowali pojazdy 
operacyjne. Na placu Ko-
ściuszki swoje pojazdy po-
kazywali także członkowie 
grupy Sochaczewskie Fia-
ty 126p. 

Ogromnym wzięciem 
cieszyły się wycieczki hi-
storycznym   piętrusem. 
Każdy z przejazdów był 
oblegany, a bilety znika-
ły momentalnie. W środ-

Tłumy na tegorocznym
Święcie Mieszkańców

Dokończenie ze str. 1
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ku kultowego pojazdu do-
skwierał co prawda brak 
klimatyzacji, ale świetnie 
rekompensowały to cieka-
wostki o naszym mieście 
opowiadane przez prze-
wodników Michała Gór-
nego i Radosława Jarosiń-
skiego.

Dla każdego 
coś miłego
A przez cały weekend na 
bulwarach wszystko co 
najlepsze ze swej ofer-
ty zaprezentowały so-
c hacz e w i a nom   lok a l-
ne stowarzyszenia, kluby 
sportowe. Oblegana była 
ś c i a n k a    w s pi n a c z k o -
wa, zagroda z aplakami, 
dzieci jedno po drugim 
korzystały z przejażdżek 
na koniu i kucyku, chęt-
nie brały udział w poka-
zach cyrkowych w par-
ku Chopina, w kąciku 
Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej czytały, rysowa-
ły i wykonywały samo-
dzielnie bransoletki dla 
mam. Na Sochaczewskim 
Jarmarku spotkać można 
było kolekcjonerów pre-
zentujących piękne pa-
miątki i monety, albo 
wymienić zużyte bate-
rie lub żarówki na rośli-
ny ogrodowe. Najmłod-
si oblegali dmuchańce. 
Du ż y m   z a i nteresowa-
niem cieszyły się stre-
fy naukowe z programo-
waniem i klockami Lego. 
W strefie sztuki przygo-
towanej przez SCK każ-
dy mógł zrelaksować się 
przy sztalugach.

U   podnóża   wzgórza 
zamkowego stanął namiot 
hetmański. Można w nim 
było oglądać uzbrojenie z 
przełomu XVI i XVII w. 
i spróbować swoich sił w 
walce polską szablą, a za-
raz obok skosztować spe-
cjałów polskiej kuchni z 
tego okresu. Na zamko-
wym dziedzińcu odbywa-
ły się pokazy XVI-wiecznej 
mody i tańca.

W namiocie socha-
czewskiego sanepidu pro-
mowano zdrowy tryb ży-
cia. W namiocie WTZ do 
kupienia było piękne ręko-
dzieło. Swoje stoiska poka-
zały też ZWiK, Empik, czy 
szkoła językowa Helen Do-
ron. Kto chciał skoszto-
wać złotego trunku, mógł 
to zrobić w strefi e caterin-

gu. Tam też na gości cze-
kały mięsa z grilla, a na 
najmłodszych lody, wata 
cukrowa, popcorn, gofry i 
lemoniada.

Prawdziwą furorę zro-
biły loty balonem. Kiedy te 
majestatyczne pojazdy po-
wietrzne wystartowały, wi-
dzowie szybko wybaczyli 
spowodowane niesprzyja-
jącymi warunkami wietrz-
nymi opóźnienie. 

Tego dnia scenę am-
fi teatru przejęły dzieci ze 
szkół i przedszkoli, a po-

południowy blok muzycz-
ny zaprezentowała Pań-
stwowa Szkoła Muzyczna. 
Wystąpiły chóry, big-band, 
kwartet saksofonowy, nie-
stety koncertu nie dokoń-
czyła orkiestra PSM pod 
batutą Zbigniewa Gracy, 
gdyż okazało się, że w Bzu-
rze ktoś zauważył niewy-
buch. Ok. 20.15, na żądanie 
saperów, teren podzamcza 
został zamknięty. Kilkana-
ście minut później było po 
sprawie, ale i tak, zgodnie 
z procedurami, trzeba było 

ewakuować wszystkich lu-
dzi w promieniu kilkuset 
metrów. 

Msza w intencji 
mieszkańców
Niedzielne obchody roz-
poczęła msza w intencji 
Sochaczewa i jego miesz-
kańców. Celebrujący litur-
gię proboszcz parafi i św. 
Wawrzyńca, ks. Piotr Żą-
dło, przypomniał, że jest 
to niedziela Trójcy Świę-
tej i na tym osnuł homilię. 
Oprawę muzyczną mszy 

przygotował Chór Towa-
rzystwa Śpiewaczego Zie-
mi Sochaczewskiej, jak 
zwykle w świetnej kondy-
cji głosowej.

Słodki poczęstunek
Na wychodzących z ko-
ścioła i tych, którzy dużo 
wcześniej zebrali się na 
placu Kościuszki, czekał 
tradycyjny, ogromny Ma-
zurek Chopina. Często-
wanie ciastem to już stały 
punkt programu Dni So-
chaczewa. Ten specjał cu-

kierni Lukrecja ważył w 
tym roku 81 kilogramów, 
nie było więc obaw, że dla 
kogoś zabraknie. W kro-
jeniu smakołyku władzom 
miasta pomogli goście z 
zaprzyjaźnionego Gródka 
na Ukrainie. 

Smakowaniu mazurka, 
jak zwykle, towarzyszy-
ła muzyka. Pierwszy kon-
cert zagrała Sochaczewska 
Orkiestra Dęta pod dyrek-
cją Justyny Piątkowskiej-
-Duraj. Dynamiczne ryt-
my w wykonaniu młodych 
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członków zespołu spodo-
bały się publiczności, która 
nagrodziła występ grom-
kimi brawami.

Zaraz po tym koncercie 
miejsce za pulpitami zaję-
ła Sochaczewska Orkiestra 
Akordeonowa pod kierun-
kiem Ludwika Skrzypka. 
W jej wykonaniu usłysze-
liśmy piosenki starej War-
szawy, takie jak „Hanka” 
czy „Felek Zdankiewicz” a 
także wielki przebój Woj-
ciecha Młynarskiego „Je-
steśmy na wczasach”. Za-
śpiewał je Piotr Milczarek, 
który tego dnia akordeon 
zamienił na mikrofon.

W niedzielę najmłod-
szych zaproszono na dwa 
spektakle teatralne oraz 
pokaz różnorodnych pro-
pozycji Sochaczewskiego 
Centrum Kultury. Na sce-
nie nie mogło zabraknąć 
tańca w wykonaniu pod-
opiecznych Abstraktu czy 
polskich szlagierów śpie-
wanych przez uczestników 
projektu Open Day. 

Gościem   specjalnym 
dni miasta była Wiktoria Li-
twińczuk, świetna wokalista 
urodzona w naszym mie-
ście partnerskim, Gródku. 
Wystąpiła z krótkim kon-
certem, na który złożyły 
się m.in. utwory „Stefania” 
grupy Kalusch Orchestra 
(piosenka zwyciężyła tego-
roczną Eurowizję), „Czer-
wona kalina” stanowiąca 
symbol ukraińskiej walki o 
wolność, „We are the cham-
pions” z repertuaru Queen 
oraz pieśń tak samo dobrze 
znaną w Polsce, jak u na-
szego wschodniego sąsiada, 
czyli „Hej, sokoły”.  

Gródek dziękuje 
za wsparcie
- Serdecznie dziękujemy. 
To od przyjaciół z Ukra-
iny dla przyjaciół z Polski 
– tymi słowami zwróciła 
się do Sylwestra Kaczmar-
ka sekretarz rady miasta w 
Gródku Olga Bistrzycka. 
W czasie piątkowej sesji 
złożyła na ręce przewodni-
czącego rady miasta chleb 
udekorowany   barwami 
polskiej i ukraińskiej fl agi. 

Olga Bistrzycka przy-
pomniała, że partnerskie 
relacje Sochaczewa i Gród-
ka trwają już 30 lat, ale w 
czasie wojny, bardziej niż 
kiedykolwiek,   Ukraińcy 

odczuli prawdziwe wspar-
cie i pomoc polskich przy-
jaciół i prezydenta Andrze-
ja Dudy. 

- Siły zbrojne Ukrainy 
już ponad sto dni bronią 
naszej ziemi przed rosyj-
skim najeźdźcą. Od po-
czątku wojny rada miasta 
Gródek aktywnie wspie-
ra, w miarę swych moż-
liwości, wojska Ukrainy. 
Jesteśmy w stałym kon-
takcie z żołnierzami znaj-
dującymi się na pierwszej 
linii frontu, organizuje-
my dostawy niezbędnych 
produktów. Dziękujemy 
burmistrzowi, radnym i 
wszystkim mieszkańcom 
naszego miasta partner-
skiego za wsparcie i pomoc 
w trudnym czasie wojny, 
za opiekę nad uchodźcami 
z Ukrainy obecnie przeby-
wającymi w Sochaczewie. 
Mamy nadzieję, że przy-
jaźń między nami będzie 
istnieć zawsze, bez wzglę-
du na bieg wydarzeń hi-
storycznych – powiedziała 
Olga Bistrzycka, a jej wy-
stąpienie przyjęto burzą 
braw. 

Dni Sochaczewa, 
ale jakie?
Czytając w internecie nie-
przychylne komentarze o 
programie   tegorocznego 
Święta Mieszkańców, warto 
sobie zadać pytanie, jakich 
chcemy Dni Miasta? Czy fe-
stynu z piwem, karkówką z 
grilla, chińskimi zabawka-
mi i gwiazdami, które po 
pandemii podwoiły staw-
ki i za godzinny koncert 
żądają 50-70 tys. zł? Czy w 
tak niepewnym czasie woj-
ny za naszą wschodnią gra-
nicą, szalejących cen paliw i 
energii, samorząd miał lek-
ką ręką wydać na zespoły i 
kabarety 200 tysięcy? 

Obecność tysięcy go-
ści potwierdza, że Socha-
czew ma się czym pochwa-
lić. Koncerty maluchów z 
przedszkoli, szkół, mło-
dych tancerzy i wokalistów 
z SCK, a wreszcie utalen-
towanych muzyków z Pań-
stwowej Szkoły Muzycznej 
pokazały, że mamy wspa-
niały dorobek. Szkolne ze-
społy, chóry i orkiestra 
PSM są marką samą w so-
bie. Możemy być dumni z 
orkiestry kameralnej Ca-
merata Mazovia, która pod 

batutą Artura Komorow-
skiego osiągnęła mistrzo-
stwo, mogłaby koncerto-
wać w największych salach 
Europy. Jej każdy występ 
to wielkie widowisko, ar-
tystyczne dzieło wzbogaca-
ne, jak ostatnio, występami 

Darii Kobiereckiej czy fran-
cuskiego wokalisty Erica 
Folly, wybitnie brzmiącego 
w utworach jazzowych. 

W wirtualnym świe-
cie króluje krytyka, dlate-
go warto docenić nieśmiało 
przebijające się wpisy, takie 

jak Anety Krysztowiak, po 
koncercie zespołu Mazowsze 
- „koncert był piękny, Ma-
zowsze jak zawsze cudowne. 
Nie zawsze musi być disco 
polo. W tym roku coś inne-
go i mi się bardzo podobało. 
Wszystkim się nie dogodzi”.

Więcej o weekendo-
wych wydarzeniach kul-
turalnych piszemy na stro-
nach 12 i 13, a sportowe 
Dni Sochaczewa omawia-
my na stronach 14 i 15. 

daw/seb/sos
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WŚRÓD LUDZI

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXVII/305/22 z dnia 15.03.2022r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)
1.

2.

627/2

627/3

PL1O/00027277/1

PL1O/00027277/1

0,3000

1,1586

Powstańców Warszawy

Powstańców Warszawy

Działka niezabudowana

Działka niezabudowana

Brak planu

Brak planu

2 000,00zł

5 000,00zł

10 000,00zł

20 000,00zł

140 000,00zł

330 000,00

Przetarg odbędzie się w dniu 28.07.2022r. o godz.10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy 
wpłacić do dnia 25.07.2022 r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasto Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. 
Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać 
się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac 
związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Jolanta Sosnowska

W piątek 3 czerwca ponad 
30 kobiet w białych koszu-
lach spotkało się na placu Ko-
ściuszki, aby wziąć udział w 
akcji „#Zobacz więcej”. Połą-
czyła je nie tylko biała koszu-
la, ale przede wszystkim - rak. 
Przyszły, aby pokazać, że ich 
choroba to nic wstydliwego, 
ujawniły się, aby ośmielić inne 
kobiety, które zmagają się z ra-
kiem w samotności, bez niczy-
jego wsparcia i chorobę trak-
tują jak wyrok.

Marta leczy się od ponad 
roku. Podczas kąpieli wyczu-
ła na piersi zgrubienie wiel-
kości pestki od wiśni. Nie zi-
gnorowała go. Zaczęła od 
ginekologa i rutynowych ba-
dań i usłyszała jednoznaczną 
diagnozę - rak piersi. - Mia-
łam dla kogo walczyć. Mam 
5-letnie dziecko. Nie wyobra-
żałam sobie, abym mogła je 
zostawić. Najtrudniej było po 
chemii, kiedy straciłam włosy. 
Ale miałam ogromne wspar-
cie najbliższych. Dzisiaj jest już 
okej, jestem po operacji, pod 
stałą kontrolą lekarską. Jestem 
szczęśliwa, że mogę tu być i 
zaświadczyć innym młodym 
kobietom, że rak to nie wyrok 
- mówi z entuzjazmem.

U Dominiki było jeszcze 
gorzej. Była w szóstym mie-
siącu ciąży bliźniaczej, kiedy 
pojawił się guz piersi. Prze-
szła całą trudną drogę, ale uro-
dziła dwóch chłopców i sama 
wyszła z choroby. Wydarze-
nia sprzed siedmiu lat dzisiaj 

wspomina ze spokojem, choć 
wtedy przeżyła prawdziwą 
traumę. Opowiada, że wspar-
cie od rodziny może zdziałać 
cuda i poleca kobietom dzie-
lenie się swoimi problemami 
z innymi. 

3 czerwca na placu Ko-
ściuszki wsparcia udzielili pa-
niom motocykliści z klubu 
Boruta, którzy zajechali swo-
imi wielkimi maszynami, pa-
nie chętnie się na nich fotogra-
fowały. Był też burmistrz Piotr 
Osiecki, dumnie prezentują-
cy koszulkę z hasłem „#Zo-
bacz więcej” i wręczający upo-
minki.

„Zobacz więcej” to ogól-
nopolska akcja, którą wymy-
śliła fotogra� a Magda Rdest-
-Nowak. Spotkania kobiet 
chorych na raka odbywają się 
w 12 miastach, gdzie autorka 
pomysłu organizuje im sesje 

zdjęciowe tylko w białych ko-
szulach. Symbolizują one czy-
stość, ale też walkę z trudnym 
przeciwnikiem. 365 kobiet sta-
nie się bohaterkami akcji in-
ternetowej, a później wystaw 
w każdym z miast uczestni-
czących w projekcie.

- Często oceniamy czło-
wieka powierzchownie, nie 
zastanawiając się, jaką historię 
w sobie nosi. Biała koszula to 
nie tylko rak. To także depre-

sja, stany lękowe, blizny na cie-
le i cała reszta. „# Zobacz wię-
cej” to projekt o szacunku do 
drugiego człowieka, o dawa-
niu, rozumieniu i widzeniu a 
nie patrzeniu - mówi Magda 
Rdest-Nowak.

Ta piątkowa sesja w peł-
nym słońcu to nie koniec, to 
dopiero początek rozmów o 
tolerancji, trudnych emocjach 
i radości życia. Będziemy do 
nich wracać.

OGŁOSZENIE

Żeby zobaczyć więcej
Spotykamy je na ulicy, mijamy na schodach, czasem mówimy sobie dzień 
dobry, ale tak naprawdę nie wiemy, jaką historię noszą w sobie, z czym się 
mierzą, o co walczą. I że w tej walce stawką jest ich życie.

Program ruszył 1 czerwca 
i objął zasięgiem 60 miesz-
kańców Sochaczewa. Każ-
dy z nich otrzymał opaskę 
na rękę monitorującą stan 
zdrowia i połączoną bez-
pośrednio z centrum tele-
opieki.

Jak już informowaliśmy, 
projekt osłonowy ,,Korpus 
Wsparcia Seniorów”, dedyko-
wany osobom starszym, re-
alizuje Centrum Usług Spo-
łecznych w Sochaczewie. Na 
to  zadanie CUS otrzymał do-
fi nansowanie z Ministerstwa 
Rodziny i Polityki Społecznej 
w wysokości 80 tys. zł. 

- W ramach projek-
tu sochaczewscy senio-
rzy otrzymali 60 prostych 
w obsłudze opasek moni-
torujących stan zdrowia 
oraz służących do wezwa-
nia pomocy. Dzięki nim 
osoby starsze, chore, nie-
pełnosprawne, potrzebu-
jące wsparcia w życiu co-
dziennym mogą czuć się 
bezpieczniej.   Urządze-
nie na bieżąco mierzy tęt-
no noszącej ją osobie i jest 
w stanie rozpoznać od-
stępstwa od normy. Dzię-
ki wbudowanemu czujni-
kowi może też odnotować 
upadek osoby objętej tele-
opieką. W razie zagroże-
nia życia pracownicy cen-
trum teleopieki podejmują 
próbę kontaktu z seniorem 
poprzez wbudowany w 
opaskę mikrofon i gło-
śnik. Jeżeli senior potrze-
buje pomocy lub nie ma z 
nim kontaktu, centrum te-
leopieki wysyła wsparcie, 
co umożliwia lokalizator 
GPS. Posiadacz urządzenia 
może również sam wezwać 

pomoc, korzystając z przy-
cisku alarmowego - mówi 
Marzena Zydlewska, koor-
dynator projektu z ramie-
nia CUS.

Opaska jest urządze-
niem prostym w obsłudze, 
mimo to Centrum Usług 
Społecznych przeprowa-
dziło instruktaż dla senio-
rów oraz ich opiekunów. U 
osób, które z uwagi na stan 
zdrowia nie mogły dotrzeć 
na spotkanie, pojawili się 
pracownicy socjalni, aby 
poinstruować je o sposobie 
działania opaski.

Wykonawc ą   us ł ug i 
„Korpus Wsparcia Senio-
rów” jest warszawska fi r-
ma telemedyczna SIDLY, 
posiadająca ponad ośmio-
letnie doświadczenie w te-
leopiece senioralnej. Jak 
mówi Marzena Zydlew-
ska, projekt cieszy się du-
żym zainteresowaniem, w 
związku z tym planowa-
ny jest zakup kolejnych 20 
opasek bezpieczeństwa. 

Zainteresowani mogą 
kontaktować się z CUS pod 
numerem telefonu 46 863-
14-81.

(sos)

Opaski bezpieczeństwa 
są już u seniorów
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Wspólne świętowanie

W ramach obchodów 
Dni Sochaczewa, w amfi -
teatrze i na terenie bulwa-
rów, na mieszkańców nasze-
go miasta czekało mnóstwo 
atrakcji. Swoją ofertę przy-
gotowało również Socha-
czewskie Centrum Kultury.

W sobotę dzieci mogły 
wziąć udział w plenerze ma-
larskim nad Bzurą. Była to 
znakomita okazja do twór-
czego rozwoju i aktywne-
go wypoczynku w pięknym 
otoczeniu bulwarów. Po-
wstało wiele ciekawych prac, 
na których widać piękno ota-
czającej przyrody. Tuż obok 
stanęła Pracownia Mistrza 
Plastka, w której dzieci two-
rzyły malarskie puzzle. Z 
własnoręcznie ozdobionych 
sześcianów budowały kolo-
rową panoramę okolicy pod-
zamcza. Do zabawy chętnie 
włączali się rodzice. Była też 
okazja, by przyjrzeć się z bli-
ska, jak wygląda produkcja z 
użyciem drukarki 3D. Przy 
stoisku pracowni CNC-art 
dzieciaki podpytywały, na 
czym polega praca z takim 
urządzeniem, a z wydruko-

wanych elementów tworzy-
ły pamiątkowe zawieszki. Na 
scenie amfi teatru odbył się 
pokaz tańca breakdance w 
wykonaniu młodzieży z gru-
py „Oldskulowe Trampki”, 
głośno dopingowany przez 
publiczność.

W niedzielę do wspólnej 
zabawy zachęcił Chór Viva-
ce, który wykonał biesiadne 
i cygańskie piosenki. W ta-
necznym show zaprezento-
wały się wszystkie grupy ze-
społu tanecznego Abstrakt. 
Najmłodszym głośno kibi-
cowali rodzice. Zespół Open 
Day wykonał złote polskie 
przeboje w ciekawych inter-
pretacjach. Wokalistkom to-
warzyszyły na scenie tancer-
ki „Abstraktu”. Dodatkowo 
na scenie zaprezentowały się 
dwie szkoły tańca - „Pasjo-
nat” i „Fabryka Formy”. Oby-
dwa świetne pokazy głośno 
oklaskiwała publiczność. Na 
koniec przyszedł „Czas na 
Kurpie”, czyli występ Dzie-
cięco-Młodzieżowego Zespo-
łu Pieśni i Tańca „Folklorek”. 
Tym razem, najstarsza grupa 
przybliżyła tańce i śpiewy re-
gionu kurpiowskiego.

Na finał - Viva la Vita
Zwieńczeniem tego-

rocznych obchodów Święta 
Mieszkańców – Dni Socha-
czewa, był Koncert Galowy 
Orkiestry Kameralnej CA-
MERATA MAZOVIA pod 
dyr. Artura Komorowskie-
go. Odbył się w niedzielny 
wieczór w amfi teatrze. Na 
widowni zasiadły tłumy so-
chaczewian, których muzycy 
zabrali w piękną instrumen-
talną podróż.

Szczególnie gorąco zo-
stały przyjęte przez pu-
bliczność znakomicie za-
grane przeboje muzyki 
fi lmowej - „Dzieci Sanche-
za”, „James Bond” i „Ży-
cie jest piękne”. Ciekawym 
ich dopełnieniem okazał 
się pełen szaleńczej młodo-
ści taniec performatywny w 
wykonaniu młodych twór-
ców Teatru Maska.

Na szlaku światowych 
hitów do „Cameraty” do-
łączyli fantastyczni soli-
ści. Daria Kobierecka swo-
ją nastrojową interpretacją 
utworu „Over the Rain-
bow” przeniosła słucha-
czy w bajkowy świat, do 
którego czasem każdy z 
nas tęskni. Wielkie bra-
wa zdobyło swingowe, peł-
ne wdzięku „Hey Jud” w 
wykonaniu Laury Godzie-
jewskiej. Nie zabrakło też 
gorących rytmów w stylu 
latynoamerykańskim, któ-
re w niezwykle ekspresyjnej 
choreografi i zobrazowa-
li mistrzowie tańca towa-
rzyskiego ze Szkoły Tań-
ca Pasjonat. Dobrze znany 
sochaczewskiej publiczno-
ści francuski wokalista Eric 
Folly, kolejny raz zachwycił 

swoim scenicznym wdzię-
kiem i aksamitnym koją-
cym głosem.

Na zakończenie za-
brzmiał nastrojowy utwór 
„Know by My Heart” w 

wykonaniu fantastycznego 
Mateusza Dobosza, który 
piękną barwą saksofonu i 
wyjątkową interpretacją za-
czarował publiczność. 

Ta bawiła się fantastycz-
nie, co potwierdzały głośne 
oklaski po każdym z utwo-
rów. Nie zabrakło okrzy-
ków zachwytu i podzięko-
wań. Po ostatnim dźwięku w 
amfi teatrze rozległy się owa-
cje na stojąco. 

Repertuar wieczornej gali 
zaaranżował na skład socha-
czewskiej orkiestry Adam 
Manijak - wybitny pianista 
i prof. Akademii Muzycznej 
im. G i K. Bacewiczów w Ło-
dzi. Po zmroku, w blasku ko-
lorowych świateł i scenografi i 
zaprojektowanej przez Mar-
tę Wasilewską, orkiestra pre-
zentowała się zjawiskowo. 

Koncert „Viva la vita” 
odbył się pod Patronatem 

Honorowym Burmistrza 
Miasta Sochaczew.

Prowadzenie: Ewa Bonecka 
i Dawid Żakowski.
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W PODRÓŻY

Maciej Frankowski

Ja k   i n for muje   dy rek-
tor Zakładu Komunikacji 
Miejskiej, Beata Furman 
sytuacja pasażerów nie po-
gorszy się, a liczba połą-
czeń ze stacji będzie taka 
sama jak obecnie. Od po-
niedziałku 20 czerwca na-
stąpi jednak reorganizacja 
ruchu. 

- Na czas remontu sta-
cja PKP będzie dla nas tak 
zwanym   przystankiem 
przejazdowym, a nie pętlą 
jak do tej pory, gdzie au-
tobusy mogły parkować. 
W związku z pracami pro-
wadzonymi na placu przed 
dworcem, zniknie dotych-
czasowy przystanek. Usta-
wione zostaną za to dwie 
wiaty. Pierwsza z nich sta-
nie na wysokości remonto-
wanego dworca i stamtąd 
będą odjeżdżały autobusy 
w stronę Chodakowa. Dru-
gi przystanek tymczasowy 
zostanie   zlokalizowany 
przy ul. Sienkiewicza, 130 
metrów od skrętu w uli-

cę Księcia Janusza. Zatrzy-
mywać się będą przy nim 
autobusy jadące w stronę 
Energopu – tłumaczy Be-
ata Furman. 

Aktualne rozkłady jaz-
dy sochaczewskiego prze-
woźnika dostępne są na 
stronie zkm.sochaczew.pl. 

Również Koleje Mazo-
wieckie poinformowały, że 
od 12 czerwca zmienił się 
rozkład jazdy pociągów, 
a w związku z tym ule-

gnie też korekcie rozkład 
ZKM. Niestety, do 3 wrze-
śnia czekają nas poważne 
utrudnienia na torach. Na 
odcinku Warszawa Gołąb-
ki – Ożarów Mazowiecki 
zostanie zamknięty jeden 
tor, ponadto od 27 czerwca 
na odcinku Ożarów Ma-
zowiecki – Błonie pocią-
gi będą kursowały po jed-
nym czynnym torze. W 
związku z tym część po-
ciągów będzie kursowała 

do/z Warszawy Głównej. 
Natomiast od 22 sierpnia, 
z uwagi na wymianę urzą-
dzeń sterowania ruchem 
kolejowym, wystąpią bar-
dzo duże utrudnienia na 
całej linii. Pociągi będą 
miały wydłużony czas 
przejazdu. Większość skła-
dów kursujących na linii 
Warszawa – Błonie zosta-
nie odwołana – czytamy w 
komunikacie Kolei Mazo-
wieckich.

Zmiany w rozkładach 
autobusów i pociągów
Dobiega końca przygotowanie dworca tymczasowego i niebawem ruszy modernizacja 
głównego budynku. W związku z tym wprowadzone zostaną zmiany w organizacji 
ruchu przy stacji kolejowej. Zakład Komunikacji Miejskiej ustawi dwa przystanki 
tymczasowe. Od 12 czerwca zmienił się również rozkład jazdy pociągów.

W ostatnią sobotę czerw-
ca na kolejowy szlak wra-
ca pociąg „Słoneczny”. 
Będzie kursował w rela-
cji Warszawa Centralna 
- Ustka - Warszawa Cen-
tralna. Ponadto w soboty, 
niedziele i święta zostanie 
uruchomiony dodatkowy 
kurs do Gdyni - „Słonecz-
ny - BIS”. Przedsprzedaż 
biletów rozpocznie się 18 
czerwca. 

Po dwóch latach przerwy 
spowodowanej pandemią, 
w trasę na Pomorze znów 
wyrusza pociąg „Słonecz-
ny”. Jego pierwszy kurs 
Koleje Mazowieckie zapla-
nowały na pierwszy dzień 
tegorocznych wakacji, czy-
li 25 czerwca. „Słoneczny” 

będzie przemierzał trasę 
ze stacji Warszawa Cen-
tralna do Ustki i po drodze 
zatrzyma się na stacjach: 
Warszawa Wschodnia, Le-
gionowo, Nowy Dwór Ma-
zowiecki, Nasielsk, Cie-
chanów, Mława Miasto, 
Działdowo, Iława, Pra-
buty, Malbork, Tczew, 
Gdańsk Główny, Gdańsk 
Wrzeszcz, Gdańsk Oli-
wa, Sopot, Gdynia Głów-
na, Wejherowo, Lębork, 
Słupsk, Ustka. Pociąg „Sło-
neczny” wyruszy ze stacji 
Warszawa Centralna o go-
dzinie 5:55, około 9:00 bę-
dzie w Gdańsku, a do Ust-
ki dojedzie na godz. 11:25. 
W podróż powrotną wyru-
szy po godz. 12:00 i zakoń-
czy bieg na stacji Warsza-

wa Centralna kilka minut 
po osiemnastej.

 W związku z dużym za-
interesowaniem „Słonecz-
nym”, Koleje Mazowieckie 
uruchamiają   dodatkowe, 
weekendowe   połączenie  
do Gdyni - „Słoneczny-
-BIS”. Ten skład ma być ze-
stawiony z nowoczesnych, 
klimatyzowanych wago-
nów piętrowych, które, jak 
zapewnia przewoźnik, za-
gwarantują pasażerom wy-
godną i bezpieczną podróż. 

„Słoneczny - BIS” bę-
dzie kursować w relacji: 
Warszawa Zachodnia (od-
jazd godz. 9.03) - Gdynia 
Główna (12:56), powrót 
18:29 - Warszawa Central-
na (godz. 21:59).

Bilet normalny na prze-
jazd do Ustki w jedną stro-
nę kosztuje 75 zł, studencki 
- 36,75 zł. Za przejazd „Sło-
necznym” oraz „Słonecz-
nym - BIS” do Trójmia-
sta zapłacimy natomiast 
60 zł, a studenci nieca-
łe 30 zł. Osoby podróżują-
ce na trasie ze Słupska do 
Ustki mogą skorzystać ze 
specjalnej oferty w cenie 7 
zł. Przewóz psa lub roweru 
jest bezpłatny. 

(sos)

„Słoneczny” do Ustki znów na trasie 

Z pejzażem w tle

10 czerwca w Galerii 
ZeDeK odbył się wernisaż 
wystawy „To ja i mój pej-
zaż” Marcina Hugo-Bade-
ra. Spotkanie z autorem 
ściągnęło do SCK w Bo-
ryszewie tłumy bliskich, 
przyjaciół oraz sympaty-
ków twórczości sochaczew-
skiego artysty. To pierwsze 
wydarzenie   artystyczne, 
które zostało zaplanowa-
ne w ramach obchodów 
Dni Sochaczewa - Święta 
Mieszkańców 2022.

„W   prezentowanych 
pracach dominuje duży spo-
kój, ale i radość. Większość 
z nich powstała w okre-
sie pandemii i widać, że dla 
Marcina był to okres weny 
twórczej. Cieszę się, że mo-
żemy oglądać te piękne pej-
zaże w Galerii ZeDeK” – 
mówiła podczas powitania 
gości kurator wystawy Mar-
ta Wasilewska. Ciepłe słowa 
pod adresem artysty skie-
rowała również Sekretarz 
Miasta Joanna Niewiadom-
ska-Kocik: „Cieszę się, że 
świętowanie Dni Sochacze-
wa przybiera formę nie tylko 
zabawy, ale też eksponowa-
nie tego, czym mieszkań-
cy Sochaczewa mogą się 
pochwalić. To ogromna 
wartość, że wśród osób pre-
zentujących swój artystycz-
ny dorobek jest pan Marcin 
Hugo-Bader”.

Na wystawie pokazano 
19 obrazów, które ukazują 
emocjonalne podejście au-

tora do uchwyconej przez 
niego natury. Prace są za-
skakujące i nieoczywiste. 
Część z nich można nabyć 
w sklepie internetowym 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury. Całą ekspozycję 
można obejrzeć za pośred-
nictwem technologii 3D, 
do czego zachęcał dyrektor 
SCK Artur Komorowski – 
„W Galerii ZeDeK, oprócz 
tradycyjnej formy zwie-
dzania wystawy, oferujemy 
także nowoczesne techno-
logie przekazu. Zachęcam 
do korzystania z wirtual-
nego spaceru po wystawie 
pana Marcina, co daje do-
datkowe możliwości bli-
skiej kontemplacji obra-
zów”.

Po części ofi cjalnej był 
czas na długie rozmowy o 
sztuce, ale i o życiu, do cze-
go zapraszał na początku 
spotkania sam autor. Umi-
lała je muzyka na żywo w 
wykonaniu Marty Wasi-
lewskiej i Joli Kawczyń-
skiej, których występ był 
niespodzianką i został go-
rąco przyjęty przez gości. 
Miłym akcentem był rów-
nież występ pochodzącej z 
Ukrainy Mariny Krajniuk, 
która oczarowała publicz-
ność.

Całe spotkanie prze-
biegło w bardzo miłej, ser-
decznej atmosferze. Nie 
zabrakło   pamiątkowych 
zdjęć i wspólnego śpiewa-
nia. Aż trudno było się roz-
stać…



14 czerwca 2022  nr 12 (1413)     14
SOCHACZEWSKA

SPORT

LEKKOATLETYKA PIŁKA NOŻNA

Serię zawodów sportowych w 
piątek 10 czerwca, otworzyła 
ósma edycja Sochaczewskiej 
Letniej Olimpiady Przedszko-
laków pod patronatem i o Pu-
char Burmistrza Sochaczewa. 
Na stadionie MOSiR przy ul. 
Warszawskiej, w siedmiu kon-
kurencjach, rywalizowało 13 
przedszkoli. W klasyfi kacji ge-
neralnej zwyciężyło Miejskie 
Przedszkole nr 1. Na miejscu 
drugim uplasowało się Miej-
skie Przedszkole nr 7, a tuż za 
nim na miejscu trzecim zna-
lazło się Niepubliczne Przed-
szkole Koralik. Organizatorzy 
wręczyli również Puchary Ki-
bica, które trafi ły do najgło-
śniejszych grup maluchów na 
trybunach. Otrzymały je 
przedszkola: Wesołe Tuptusie, 
Leśne Skrzaty oraz Miejskie 
Przedszkole nr 7. Dodatkową 
konkurencję, niewliczaną do 
klasyfi kacji generalnej,  „Pił-
karskie Orły” Mateusza Sikor-
skiego wygrało przedszkole 
Słoneczko. 

W sobotni poranek ratow-
nicy sochaczewskiego WOPR 
wspólnie z pracownikami 
Wydziału Sportu i Organiza-
cji Pozarządowych zaprosi-
li mieszkańców na wspólny 
spływ kajakowy. Zbiórka 
miała miejsce w parku przy 
ul. Traugutta. Tam uczestni-
cy wsiedli do autobusu i uda-
li się na start do Kozłowa Szla-
checkiego. W spływie wzięło 
udział 70 osób. Wycieczka po 

rzece zakończyła się pikni-
kiem rodzinnym w Stodole 
nad Bzurą. 

Tymczasem w chodakow-
skiej hali MOSiR odbywały się 
V Mistrzostwa Karate Klub 
Sochaczewa.   Wystartowa-
ło blisko 130 karateków, któ-
rzy reprezentowali różne sek-
cje sochaczewskiego klubu. 
Najmłodszy zawodnik miał 
niespełna 4 lata, najstarszy - 
ponad 18 lat. Po zawodach 
zorganizowano turniej ro-
dzinny, do którego zgłosiło się 
ok. 40 drużyn.

Następnego dnia, w nie-
dzielę 12 czerwca, sportowcy 
również rywalizowali w Cho-
dakowie. Na piaszczystym 
boisku, na obiektach przy ul. 
Chopina, rozegrano, otwiera-
jący sezon, Turniej Siatków-
ki Plażowej z okazji Dni So-
chaczewa. Zgłosiło się 12 par. 
Grano systemem brazylijskim 
do jednego, 21-punktowego 
wygranego seta. W zawodach 
zwyciężyli Michał Koryciński 
i Sylwester Janek, pokonując w 
fi nale 21:17 parę Marcin Koło-
dziejski/Łukasz Grzyb. Trze-
cie miejsce zajęli Piotr Strożek 
i Marcin Malinowski.

Obok, w hali, rozgrywano 
fi nałowy Turniej Grand Prix 
Sochaczewa w Tenisie Stoło-
wym. Po 10 miesiącach cyklu, 
po 10 turniejach eliminacyj-
nych, do fi nału zakwalifi ko-
wało się po ośmiu najlepszych 
zawodników w trzech katego-

riach. W najliczniej obsadzo-
nej kategorii open zwyciężył 
Krzysztof Wroniewski. Naj-

lepsza wśród pań była Alek-
sandra Gaś-Pietrzak. Wśród 
młodzieży do 15 lat Grand 

Prix zdobył Mateusz Beniak. 
Jednocześnie podczas zawo-
dów rozegrano turniej pocie-

szenia. Zgłosiło się do niego 
11 zawodników, wygrał Karol 
Wiśniewski. 

Sportowe Dni Sochaczewa
Spływ kajakowy, karate, siatkówka, tenis stołowy - obchody Święta Mieszkańców obfi towały w różnego rodzaju 
wydarzenia sportowe. Królowała aktywność fi zyczna dla młodych i starszych. Każdy mógł znaleźć coś dla siebie. 

W piątek 3 czerwca na stadio-
nie lekkoatletycznym Szkoły 
Podstawowej nr 7 odbyły się 
Mistrzostwa Sochaczewa o 
Puchar Burmistrza Miasta 
Sochaczew. Na starcie za-
wodów stanęło ok. 200 za-
wodników z siedmiu szkół 
podstawowych, w tym pięciu 
miejskich. 

Uczniowie rywalizowali ze 
sobą indywidualnie oraz 
drużynowo, w konkuren-
cjach biegowych na dystan-
sach 40, 60, 100, 300, 600 i 
1000 merów oraz w sztafe-

cie 4x300 metrów a także 
w konkurencjach technicz-
nych, skoku w dal i rzucie pi-
łeczką palantową. Najlepsi 
zawodnicy otrzymali meda-
le, a wszystkie drużyny pu-
chary za udział w zawodach. 
Po przeprowadzeniu wszyst-
kich konkurencji wybrano 
również najlepszą zawod-

niczkę i zawodnika. Zosta-
li nimi Natalia Hoyer (SP 3) 
i Kamil Jażdżyk (SP 3). Kom-
pletne wyniki zawodów do-
stępne są na stronie interne-
towej: emekwbiegu.blogspot.
com.

W organizację zawodów 
zaangażowali się wszyscy na-
uczyciele Szkoły Podstawowej 

nr 7, z dyrektorem Zbignie-
wem Pakułą na czele. Meda-
le najlepszym zawodnikom 
wręczali m.in. zastępca bur-
mistrza Marek Fergiński oraz 
wiceprzewodniczący   rady 
miejskiej Arkadiusz Karaś. 
Sędzią głównym zawodów 
był niezawodny trener KM 
„Aktywni” Sochaczew i jed-
nocześnie nauczyciel w „sió-
demce” – Emanuel Zimny. 
Pomagali mu Inga Andrysz-
czyk, Julian Andryszczyk, 
Martyna Orlińska, Justyna 
Karczewska, Julia Skomiał 
oraz Maja Zwolińska.

Szkolna rywalizacja lekkoatletów

24 punkty w 22 meczach i dziewiąte miejsca na 12 zespo-
łów w płockiej A-klasie. To bilans niezbyt udanego se-
zonu piłkarzy Orkana Sochaczew. W ostatnich dwóch 
kolejkach ekipa z Warszawskiej poniosła dwie wysokie 
porażki. 5 czerwca przegrali 5:0 na wyjeździe z Polonią 
Radzanowo. W piątek 10 czerwca ulegli w Sochaczewie 
drużynie Szopen Sanniki aż 1:6. Honorowe trafi enie dla 
Orkana z rzutu karnego zdobył Jakub Danowski.

Zakończyli sezon
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Lechia Gdańsk w przed-
ostatniej kolejce przerwa-
ła passę 12 meczów Orkana 
bez porażki. Przed rozegra-
nym w sobotę 4 czerwca na 
Pomorzu meczem zespół 
Macieja Brażuka, przewa-
gą punktową w tabeli, już 
wcześniej zagwarantował 
sobie udział w walce o złoto 
w tym sezonie. Ekipa gdań-
skich „Lwów” była z kolei 
przed tym meczem „na mu-
siku”. Wygrana zapewnia-
ła biało-zielonym miejsce w 
małym fi nale i możliwość 
walki o brązowy medal. 

Początek spotkania to 
terytorialna dominacja Or-
kana. Na pierwsze punkty 
trzeba było jednak czekać 
do 20. minuty. Rozkręcił 
się Artur Fursenko. Jego 
dwa przyłożenia, skutecz-
nie podwyższone przez Pie-
tera Steenkampa dały w 26. 
minucie prowadzenie Or-
kanowi 14:0. Lechia nie od-
puszczała i jeszcze przed 
przerwą odpowiedziała tym 
samym, doprowadzając do 
remisu 14:14. Siedem minut 
po rozpoczęciu gry w dru-
giej połowie gospodarze ob-
jęli prowadzenie 21:14. Od-
powiedź Orkana nastąpiła 
dopiero w 82. minucie. Już 
w doliczonym przez sędzie-
go czasie gry, indywidu-
alną akcją przedarł się na 
pole punktowe Pieter Steen-
kamp. Pięć punktów różni-
cy – wszystko albo nic. Przy 
otwartej grze sochaczewia-
nie nadziali się na kontratak 
Lechii. Gdańszczanie wy-
korzystali okazję i zdoby-
li na zakończenie spotkania 
czwarte przyłożenie. 

W meczu ostatniej kolej-
ki rundy zasadniczej sezonu 
Ekstraligi Rugby, rozegra-
nym w Sochaczewie w so-
botę 11 czerwca, trener Or-
kana nie mógł skorzystać z 
dwóch podstawowych za-

wodników. Namibia będzie 
walczyć w lipcu o awans do 
Pucharu Świata. Uczestnic-
two w rugbowym mundialu 
to marzenie każdego zawod-
nika. Na zgrupowanie repre-
zentacji wyjechali Pieter Ste-
enkamp oraz Danco Burger. 
Namibijska federacja rugby 
zapewniła jednak przedsta-
wicieli klubu, że obaj zawod-
nicy Orkana wrócą na fi nał. 
Wśród 23 zawodników, któ-
rzy zagrali z ekipą z Krako-
wa, aż 20 to wychowankowie 
sochaczewskiego klubu. Na 
pozycję łącznika ataku po-
wrócił Michał Kępa i zagrał 
bardzo dobry mecz. Po za-
kończeniu spotkania został 
wybrany najlepszym zawod-
nikiem w ekipie Orkana. 

Jak podsumowywali na 
konferencji   szkoleniowcy 
obu zespołów, był to otwar-
ty mecz, bardzo atrakcyj-

ny dla kibiców, lecz nie-
koniecznie dla trenerów. 
Orkan w pierwszej połowie 
zdobył trzy przyłożenia. Ich 
autorami byli zawodnicy 
formacji młyna. Wynik w 
4. minucie otworzył Kamil 
Zieliński. Kwadrans póź-
niej z piłką na pole punk-
towe przedarł się Michał 
Gadomski. Celnie podwyż-
szenia kopał Michał Kępa. 
Orkan prowadził 14:0. Kra-
kowskie „Smoki” wzięły się 
za odrabianie strat. Juvenia 
przyłożyła, kopnęła karne-
go i było 14:8. W ostatniej 
akcji przed przerwą świetne 
podanie na off -loadzie od 
Dawida Plichty otrzymał 
Mateusz Pawłowski, który 
kompletnie zmylił obronę 
ekipy z Krakowa, zdobywa-
jąc kolejne przyłożenie. 

Czwarte, dające punkt 
bonusowy, przyłożenie dla 

Orkana w 5. minucie drugiej 
połowy zdobył Michał Kępa. 
Juvenia zdecydowanie do-
minowała w młynie. „Smo-
ki” pokazały siłę tej formacji 
w 64. minucie meczu. Trzy-
krotnie weszli zwartą ósem-
ką na pole punktowe Orka-
na, lecz nie mogli przyklepać 
piłki do murawy. Ostatecz-
nie sędzia zakończył tę ak-
cję przyznaniem karnej sió-
demki dla ekipy gości. Dwie 
minuty później Orkan odpo-
wiedział, a konkretniej po-
nownie przyłożył Mateusz 
Pawłowski. W 71. minucie 
Juvenia wykorzystała chwilę 
dekoncentracji w obronie so-
chaczewian. Gracze formacji 
ataku z Krakowa zauważy-
li lukę na skrzydle i zdoby-
cie przez nich pięciu punk-
tów było tylko formalnością. 
Już w doliczonym czasie gry 
szóste przyłożenie dla Orka-

na autorstwa Edwina Janse-
na ustaliło wynik spotkania 
na 38:22.

- Mając zapewnione 
miejsce w fi nale pozwolili-
śmy sobie na pewne ekspe-
rymenty. Kilku zawodników 
mogło odpocząć, niektó-
rzy gracze wyszli dziś na bo-
isko na innych pozycjach niż 
zwykle – mówił po meczu 
trener Orkana, Maciej Bra-
żuk. - Mamy bardzo szeroki 
skład. Nie ukrywam, że będę 
miał „ból głowy” z wybo-
rem 23 zawodników na fi nał 
w Sopocie. Przez najbliższe 
dwa tygodnie mamy dużo 
do poprawy w formacji mły-
na zwartego. Będziemy też 
szykowali różne rozwiąza-
nia taktyczne, które umoż-
liwią nam podjęcie walki z 
Ogniwem. Tworzymy histo-
rię. Orkan po raz pierwszy 
zagra w meczu o mistrzo-

stwo Polski. To wielkie wy-
darzenie dla całej społecz-
ności rugby oraz wszystkich 
mieszkańców naszego mia-
sta. Chcemy, aby 26 czerwca 
cały Sochaczew był z nami w 
Sopocie i wspierał naszą dru-
żynę. Przed nami bardzo faj-
ne, ale jednocześnie niezwy-
kle ciężkie dwa tygodnie 
– mówił Maciej Brażuk.

Finał ekstraligi, mecz o 
mistrzostwo Polski senio-
rów w rugby piętnastooso-
bowym, rozegrany zosta-
nie w niedzielę 26 czerwca 
o godz. 18.00 na stadionie 
im. Edwarda Hodury w So-
pocie. Po trzech brązowych 
medalach, w tym w ostat-
nim sezonie, niezależnie od 
wyniku fi nału, drużyna Or-
kana i tak osiągnęła już naj-
większy sukces w ponad 
50-letniej historii socha-
czewskiego rugby. 

SPORT

RUGBY
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Sponsorami strategicznymi RC Orkan są Miasto Sochaczew i PKN Orlen; Sponsorem generalnym jest: KGHM Polska 
Miedź oraz Gardenia Sport, Sponsorzy główni: Fast Service, Murapol, Żywiec Zdrój, PEC Sochaczew, ZWiK Sochaczew, 
Zibi-Casio, G-Shock oraz Tamex; Sponsorzy: SochBud, Carrefour, Drukarnia Chrzczany, BVG, Cukiernia Lukrecja, 
Dudmaister; Głównymi partnerami medialnymi RC Orkan są Radio Sochaczew oraz tusochaczew.pl, dwutygodnik 
„Ziemia Sochaczewska” oraz portal Sochaczew.pl 

Lechia Gdańsk - Orkan Sochaczew 31:19 (14:14)
Punkty Orkan: Artur Fursenko 10, P.W. Steenkamp 9

Skład RCO: Kamil Zieliński (Michał Polakowski), Michał Gadomski (Wiktor Dobrowolski), Adam Lewandowski 
(Kamil Dudkowski), Rehann Baumann, Andre Meyer, Adam Szwarc (Jakub Młyńczak), Mateusz Pawłowski, 
Edwin Jansen, Adrian Pętlak (Dawid Plichta), Pieter Steenkamp, Radosław Rakowski (Kacper Wróbel), Danco 

Burger, Michał Szwarc, Artur Fursenko (Bartłomiej Sadowski), Marcin Krześniak (Wojciech Krześniak).
Orkan Sochaczew – Juvenia Kraków 38:22 (21:8)

Punkty Orkan: Michał Kępa 13, Mateusz Pawłowski 10, Kamil Zieliński 5, Michał Gadomski 5, Edwin Jansen 5
Skład RCO: Antoni Gołębiowski (Andre Meyer), Michał Gadomski (Wiktor Dobrowolski), Michał Polakowski 

(Adam Lewandowski), Kamil Dudkowski (Edwin Jansen), Kamil Zieliński (Antoni Gołębiowski), Adam Szwarc, Jakub 
Młyńczak (Michał Polakowski), Mateusz Pawłowski, Dawid Plichta (Adrian Pętlak), Michał Kępa, Radosław Rakowski 

(Wojciech Krześniak), Tomasz Gasik, Artur Fursenko, Kacper Wróbel (Bartłomiej Sadowski), Marcin Krześniak 

Orkan zagra o mistrzostwo Polski
W ostatnim meczu sezonu zasadniczego Ekstraligi Rugby, w sobotę 11 czerwca, Orkan pokonał w Sochaczewie 
Juvenię Kraków 38:22. Już wcześniej nasi „Rycerze” zapewnili sobie miejsce w fi nale. O tytuł Mistrza Polski Orkan 
zagra z Ogniwem w niedzielę 26 czerwca o godz. 18.00 w Sopocie. 

W niedzielę 5 czerwca na stadionie przy Warszawskiej, o brązowy medal mistrzostw 

Polski mieli walczyć przedstawiciele młodego pokolenia sochaczewskich rugbistów 

– zespół juniorów prowadzony przez Tomasza Malesę. Mają brąz, lecz bez walki. 

Ich rywale, drużyna Lechii Gdańsk, nie stawili się w Sochaczewie. Po regulaminowych 

15 minutach od czasu planowanego rozpoczęcia meczu sędzia Dariusz Reks 

odgwizdał walkower dla Orkana.
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CIEKAWE HISTORIE

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXVII/305/22 z dnia 15.03.2022r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w  planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)
1. 175/19 PL1O/00029726/8 0,0283 Targowa Działka niezabudowana Tereny zabudowy produkcyjno – usługowej, parkingów i garaży oraz 

zieleni urządzonej
1 000,00zł 5 000,00zł 64 000,00zł

Przetarg odbędzie się w dniu 21.07.2022 r. o godz.11.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy 
wpłacić do dnia 18.07.2022 r. na konto sum depozytowych Gminy Miasto Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. 

Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać 
się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac 
związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Jolanta Sosnowska

Karolina i Kouki Kinoshi-
ta przyjechali do muzeum 
z całą szafą kimon i haori. 
Spostrzegam ich w jednej z 
sal, kiedy nie ma tam duże-
go ruchu. Od razu zwraca-
ją uwagę wyglądem. On - ty-
powy Japończyk, szczupły, 
ciemnowłosy, w narodowym 
stroju, który leży na nim jak 
ulał. Ona - drobna kobietka 
o słowiańskim typie urody, 
w kimonie, które również jej 
bardzo pasuje. 

Z kolei Yumiko i Daniel 
Gajewscy, w jednakowych 
czarnych koszulkach z ja-
pońskim emblematem ma-
chają do mnie ze swojego 
food trucka i zapraszają na 
przekąskę.

Karolina i Kouki
Karolina, od dziecka zafascy-
nowana Japonią, języka i kul-
tury Wschodu samodzielnie 
uczyła się przez wiele lat. Ko-
uki przyjechał do Polski pro-
pagować japońską kulturę i 
sprzedawać kimona. Tak się 
poznali, a dwa lata temu poje-
chali razem do Japonii, gdzie 
wzięli ślub. Prowadzą sklep 
internetowy Eco Kimono de 
Casual. Kouki nie mówi po 
polsku, więc ciężar rozmowy 
spada na Karolinę.

Może godzinami opo-
wiadać o elementach japoń-
skiego stroju, pokazywać, 

przymierzać. Kiedy pytam, 
gdzie zaopatrują się w ubio-
ry, natychmiast odpowia-
da, że wszystkie pochodzą z 
kraju jej męża. To on ma tam 
szerokie kontakty i jest spe-
cjalistą od japońskiej garde-
roby. Jest to głównie odzież 
„z drugiej ręki”. Coś na wzór 
naszych sklepów z „ciucha-
mi”, ale pierwsza różnica jest 
taka, że ubrania są w ideal-
nym stanie. Niektóre mają 
rękawy przeszyte fastrygą, 
co oznacza, że nie były jesz-
cze używane. Karolina tłu-
maczy, że przeleżały u ko-
goś w szafi e, a potem trafi ły 
na sprzedaż. Dzięki temu są 
tańsze, no i stąd w nazwie 
fi rmy „eco”, bo nie wymaga-
ły ponownego użycia energii, 
wody, farb i tego wszystkie-
go co się wiąże z produkcją 
ubrań.

Zanim zapozują do zdję-
cia, Kouki na kimono zakła-
da haori, taką długą ozdobną 
marynarkę, która dopełnia 
stroju. Z wieszaka zdejmuje 
damskie haori i podaje żonie. 
Karolina tłumaczy, że kobie-
ta pod kimono zakłada coś 
w rodzaju halki, ale jest to 
suknia, której elementy de-
likatnie wystają spod głów-
nego stroju. Uwagę zwraca 
misterne upięcie pasa, któ-
ry jest obowiązkowy, ale jego 
wiązanie może przyjmować 
różne kształty. Kiedy oby-
dwoje są kompletnie ubrani, 

stają do zdjęcia. Tworzą pięk-
ną parę, z którą trudno się 
rozstać.

Yumiko i Daniel
Drugą parę poznaję zama-
wiając zieloną herbatę w 
food trucku z japońskim je-
dzeniem. Yumiko i Daniel 
Gajewscy przyjechali do So-
chaczewa ze swoją kuchnią 

na kołach, aby dopełnić wi-
zerunku kraju kwitnącej wi-
śni podczas Nocy Muzeów. 

W tym małżeństwie sy-
tuacja jest odwrotna. Yumi-
ko jeszcze nie nauczyła się 
polskiego, więc zamówie-
nia przyjmuje Daniel, jego 
żona przyrządza potrawy. 
Niezwykła jest historia tych 
dwojga. Daniel w 2008 roku 

poleciał do Sapporo na ślub 
przyjaciela. Yumiko poznał 
w stoisku jednej z fi rm ga-
stronomicznych w gale-
rii handlowej w Sapporo, 
gdzie pełniła funkcję kie-
rownika. Tak się zakochał, 
że zostawił wszystko w ro-
dzinnym Koszalinie i na 
10 lat pozostał w Japonii. Z 
wykształcenia jest socjolo-

giem, ale na wyspie Hokka-
ido, gdzie zamieszkał, po-
dejmował się różnych zajęć. 
Pracował w barach, uczył 
angielskiego, był aktorem 
i reporterem telewizyj-
nym, dzięki czemu dosko-
nale poznał język japoński. 
Teraz część roku spędza-
ją w Polsce, część w Japo-
nii. Założyli fi rmę gastro-
nomiczną Yaki Kingu. Na 
wyspach propagują polskie 
jedzenie, u nas - japońskie. 
W muzeum goście chętnie 
próbowali orientalnych po-
traw, chwaląc ich oryginal-
ny smak, mimo iż wygląd 
raczej nie przypominał na-
szych tradycyjnych dań.

Inni
I na koniec jeszcze kilka zdań 
o tym, na ile warto przybliżać 
obce kultury w naszym ma-
łym Sochaczewie. Podczas 
pokazu broni japońskiej kil-
ku młodych ludzi miało tyle 
pytań, że prowadzący zapro-
sił ich na indywidualną roz-
mowę, żeby zrobić miejsce 
kolejnej prezentacji. Z niedo-
wierzaniem przysłuchiwałam 
się tej rozmowie, w której cho-
dziło o to, jak samurajowie za-
kładali strzały i jak naciąga-
li cięciwę łuku - przed uchem, 
czy za uchem. Poziom wiedzy 
pytającego był tak ogromny, 
że dało mi to obraz zaintereso-
wania, jakim cieszy się kultura 
Wschodu. 

Jak Polak z Japonką, czyli 
o niezbadanych losach ludzkich
Podczas majowej Nocy Muzeów nie tylko zgłębiałam wiedzę historyczną. Obserwowałam też ludzi. Takie podejście pozwala sprawdzić, 
co zwiedzających najbardziej interesuje, przyciąga ich uwagę, każe zatrzymać się na krótszą lub dłuższą chwilę. Ja także uległam tej 
pokusie, dzięki czemu poznałam dwa młode polsko-japońskie małżeństwa. Już wiedziałam, że to ciekawy temat na reportaż.

OGŁOSZENIE


